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UtaW
....er et organ for stu

dentene ved Universite
tet i Tromsø. Avisa gis 
ut med støtte fra Stu
dentsamskipnaden.

Tier om 
røykeforbud

Studentstyret har valgt å 
ikke uttale seg i den 
saken som tydelig enga

sjerer enkelte studenter mest 
her på UiTø. De ville rett og 
slett ikke si klart fra om hva de 

mener om røykesaken. 
Dette betyr at student
styret velger å ikke ta 
saken opp på nytt med 
administrasjonen og 
universitetsstyret. Det er 
disse som i sin tid tok

beslutningen om at vi skal få et 
røykfritt universitet. Røykerne 
har protestert mot dette, men til 
ingen nytte. Studentstyret er det 
eneste organet studentene kan 
bruke for å få tatt opp saker på 
nytt i universitetsstyret. Dette er 
en sak som mange har enga
sjert seg i, og når studentstyret 
velger å ikke gjøre noe med 
saken så kan en begynne å 
lure. Begrunnelsen er at dette er 
en sak mellom røykerne og 
universitetsledelsen. Røykerne 
er studenter og det er student
styret oppgave å representere 
disse overfor ledelsen. Derfor 
burde de ha uttalt seg. Universi
tetsstyret har diskutert saken 
på nytt og bestemt seg for å 
videreføre det vedtaket som er 
fattet. Dermed er det enda 
viktigere at studentstyret, som 
representerer også de røyken
de studenter, bestemmer seg 
for hva de skal mene i denne 
saken. Studentstyret må våge å 
ta en beslutning selv om denne 
vil kunne skape uenighet og 
harme hos enkelte.

Det skal være nyvalg i både 
styret til Studentsamskip
naden og universitetet. Dette er 

verv som direkte regulerer 
hverdagen vår. Vi får håpe at 
studentene greier å få mer 
debatt og meningsutveksling om 
disse vervene enn det det har 
vært rundt rektor og pro-rektor- 
kandidatene. Og ikke minst at 
det blir muligheter for et reelt 
valg med flere kandidater.

Kommunestyret i Tromsø 
har gitt Studentsamskip
naden klarsignal til å bygge 

opptil 200 boliger ved Stak- 
kevollan. Nå er det bare opp 
til Stortingspolitikerne å gi 
oss midler til å fullføre bygge
prosjektet.

Før het det revolusjon, nå heter det reformer og reorganisering. 
Universitetsstyret har vedtatt at Universitetet i Tromsø (UiTø) skal 
reorganiseres til en 3-trinns fakultetsstruktur. Konsekvensene 
kan bli store både for studenter og ansatte, men det har hittil vært 
liten debatt om prosjektet.

Apatiens seier over
AKADEMIKERNE
Ifølge Gudmund Hernes skal man bare 
gå et par tiår tilbake i tid for å finne at 
den sterkeste kritikken av universitete- 
ne kom fra universitetene.
Den gangen stod studentopprøret og uni- 
versitetene i sentrum for samfunnsde- 
batten. Studentopprøret førte til at gam- 
le organisasjonsformer ble brutt opp og 

nye etablert. I dag hevder man- 
ge at kritikken mot universite
tene kommer utenfra, fra sam
funnet utenfor universitetet.

For å møte kritikken fra sam
funnet utenfor universitetet har 
det i 90-åra vært store organi
satoriske endringer av norsk ut
danning og forskning. Blant an-

net tegnes det i disse dager ut en ny 
organisasjonsmodell for UiTø.

Denne modellen tar sikte på at det 
for framtiden skal være en 3-trinns fa
kultetsstruktur i Tromsø, med bl.a. 
Mat.nat-, SV- og HF-fakultet. Det har 
den siste tiden vært en rekke arbeids
grupper i virksomhet. Disse gruppene 
har utredet hvilke organiseringsalterna- 
tiver man har for bl.a. biologi-fagene, 
sosialøkonomi, humaniora og samfunns- 
fag for å nevne noen.

3 år med reorganisering
Reorganiseringsprosjektet ved Univer
sitetet i Tromsø ble satt i gang høsten 
1992. Bakgrunnen for reorganiserings
prosjektet er at UiTø ikke lenger er et 
miniuniversitet. De siste årene har det 
vært en formidabel vekst i antallet stu
denter, og det har kommet nye fag og 
studietilbud. Tilfeldig innplassering av 
de nye studietilbudene og store forskjel
ler når det gjelder beslutningsnivåer i 
organisasjonen har skapt en uoversiktlig 
organisasjon.

I tillegg har de statlig rammebetin
gelsene for universitetetene endret seg 
i takt med den nasjonale omorganiserin
gen av høyere utdanning. Med bakgrunn 
i dette la styringsgruppa fram en arbeids
plan for reorganiseringsprosjektet i 3 
faser: Gjennomgang av dagens organisa
sjonsstruktur og forslag til overordnede 
mål og prinsipper for en ny organisa
sjonsstruktur ved UiTø. Forslag til ny 
organisasjonsstruktur utarbeides og den 
tredje, implementering av ny organisa
sjonsstruktur.

Sluttrapport
Styringsgruppa for reorganiseringspro
sjektet la fram en sluttrapport, som har 
blitt behandlet i Universitetsstyret, fra 
den første fasen sommeren 1993. I den
ne rapporten trekkes det opp noen gene
relle rammer for hvordan den nye 3- 
trinns fakultetsstrukturen skal organise
res: Reorganisering skal skje innenfor 
dagens ressursrammer, instituttene skal 
organiseres omkring fag, styringsgrup
pa anbefaler en størrelse på institutter 
på 15 - 20 vitenskaplige ansatte, alle 
institutter skal ha administrativt perso
nale og fakultetene bør i størst mulig 
grad organiseres etter gradsstrukturen, 
men modifisert i forhold til de spesiel
le forholdene en har ved UiTø og slik at 
en får enheter av en viss størrelse.

I løpet av høsten 1995 vil det bli lagt 
fram et forslag til ny organisasjonsstruk-
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tur for UiTø. Dette 
forslaget vil bygge på 
de ulike utredningene 
som har blitt gjort de 
2 siste årene.

Lite debatt 
Så langt har reorgani
seringsprosjektet og 
styringsgruppa for 
prosjektet fulgt den 
arbeidsplanen det ble 
lagt opp til i utgangs
punktet.

En ting som imid
lertid ble forutsett tid
lig i prosjektet var at 
man ville få en større 
debatt om universite
tet og den faglige ut
vikling og situasjon. 
Denne debatten har 
for en stor grad ute
blitt hvis man ser bort 
fra enkelte utspill fra 
enkelt personer ved 
UiTø. Den debatten 
som i høyeste grad 
burde ha kommet fra 
grunnplanet eller fa
gene i organisasjonen 
er hvordan den fagli
ge virksomheten på 
instituttnivå skal orga
niseres i den framti
dige fakultetsorgani
seringen. Det man har 
fått av debatt og utredninger dreier seg i 
stor grad om hvilke fag som skal ligge 
under de ulike fakultetene - og ikke en 
debatt der grunnplanet i organisasjonen 
har vært aktivisert.

Studentene som kanskje er den grup
pen som har mest å tjene på en omorga
nisering av UiTø, har ikke engasjert seg

Studentenes som kanskje er 
den gruppen som har mest å 
tjene på en omorganisering 
av UiTø, har ikke engasjert 
seg i reorganiseringspro
sjektet i det hele tatt.

i reorganiseringsprosjektet i det hele 
tatt. Grunnene til dette kan selvfølgelig 
være flere, bl.a. at et prosjekt av denne 
størrelsen kan fortone seg som svært 
uoversiktlig og vanskelig å tilnærme seg, 
eller at det har vært manglende informa
sjon og debatt om prosjektet.

Målet for reorganiseringen er å styr
ke hovedmålsettingene til universitetet, 
nemlig å styrke forskning og forsknings- 
basert undervisning. Det ville derfor vært 
naturlig at studentene hadde vært på ba
nen når det gjelder organiseringen av 
sine egne fag, og det støtteapparatet som 
er tilgjengelig for studentene på insti
tuttnivået.

Apatiens seier ?
Utfra et annet perspektiv kan man tenke 
seg at når UiTø nå reorganiserer sin virk
somhet, er det for å tilfredstille et ytre 
press mot institusjonen snarere enn av 
universitetsintéme årsaker. På grunn av 
endringer i rammebetingelser og ytre
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forhold ønsker man nå å reorganisere j 
virksomheten, og man håper at reorga- ( 
niseringen vil få beskjedne konsekven- j 
ser internt på sitt eget fag. Dette per
spektivet vil kunne forklare den labre 
debatten og det manglende engasjemen
tet. Endringene kommer uansett - det er 
intet vi kan gjøre med det, annet enn å 
begrense konsekvensene! Det var kan
skje på høy tid da studentene på filoso- 
fiseksjonen sammen med professor Vig
go Rossvær i vårsemesteret arrangerte 
en rekke debattmøter om Universitetets 
ide’ i regi av “Vitenskapsteoretisk Fo
rum”. Dette initativet viser at det frem
deles finnes en vilje til å reise en uni- 
versitetspolitisk debatt, ikke bare om 
Universitetets ide’, men også universi
tetets formål. Ivar Bleiklie har tidligere 
tatt til orde for at det er på tide å se på 
de organisatoriske reformene fra sen
trale myndighet i sammenheng, og reise 
en debatt om hva slags universitet refor
mene skaper.

Til tross for dette initativet og det 
engasjementet som ble vist i denne for
bindelse, er det påfallende hvor lite de
batt Reorganiseringsprosjektet har skapt 
At trolig den største reformen ved UiTø 
siden grunnleggingen ikke fører til en 
større debatt om bl.a. hva formålet til 
institusjonen skal være, kan derfor ikke 
tolkes som annet en generell apati over
for de stadige reformene innenfor høy
ere utdanning. På den måten får statsråd 
Gudmund Hernes sine reformer preg av 
en “drømmerevolusjon” - en revolusjon 
uten svette og tårer.

Kronikken er noe forkortet

Av: Geir Jarle Voldmo



DEBATT

Joda, utlendinger er ønsket
| forrige nummer av studentavisa 
Utropia fremkommer et makkverk 
av journalistikk. Manglende hel- 

hetlig fremstilling, direk
te feil og en forside helt 
uten samsvar med virke
ligheten preger fremstil
lingen. Det inntrykket 
man kan sitte igjen med 
etter å ha lest reportasjen 
er at undertegnede er en 
carl I. Hagen Light, og

Bolighjelpa en etterlevning etter 
jpartheid-systemet i Sør-Afrika.

Det første jeg vil avklare er de 
, faktiske forhold omkring utenland

ske søkere og bolighjelpas virk
somhet. Utlendinger har fra Bolig- 
hjelpas side blitt prioritert når det 
gelder tildeling av boliger på 
jrunn av deres potensielt vanske
lige situasjon.

Dette har blant annet innebå- 
æt at når vi har fått en søker av 
utenlandsk opprinnelse, har vi tatt 
kontakt med utleier på forhånd for 
I sjekke om denne hadde noe i 
not en leieboer av denne katego- 
i

Hvorfor gjorde vi så dette? 
:ordi vi vet at virkeligheten er slik 
it enkelte mennesker har en tvil
om holdning til utlendinger, og 
ville avvist dem når de tok kontakt 
elv. Min vurdering var at dette 
ille vært uholdbart for dem. Tan- 

sen var altså å gjøre utenlandske 
studenter en tjeneste, ved å spare 
lem for sårende og ubehagelige 
opplevelser.

Jeg er den første til å beklage 
it slike holdninger eksisterer i be
folkningen. Personlig har jeg vært, 
tf og vil fortsette med å være en 
iktiv motstander av all rasistiske 
meninger og rasistisk virksomhet. 
Enhver påstand om noe annet vil 
jeg tolke som sterkt injurierende.

Bolighjelpas tilbud ble regis
trert i en database hvor det inn
gikk en post hvor vi som jobbet 
med formidling kunne notere opp 
ting vi mente at var av betydning 
for formidlingen. Når vi ringte opp 
og forhørte oss om de ville ha pro
blemer med å forholde seg til en 
leietaker av utenlandsk opprinnel
se, noterte vi opp dette her slik at 
vi skulle slippe å ringe opp med 
det samme spørsmålet flere gan
ger.

Når prosjektet ble lagt ned i 
begynnelsen av september hadde 
vi igjen ca 60 tilbud som ennå ikke 
var formidlet til noen. Disse tok 
jeg utskrift av og satte i en perm til 
fritt gjennomsyn. Jeg beklager på 
fet sterkeste at våre kommentarer 
bl internt bruk ble med på utskrif
ten, Dette var noe jeg burde ha 
tenkt på. Dette var mitt ansvar. 
Dere som føler dere forulempet og 
^ret på grunn av mine handlinger 
ber jeg ydmykt om unnskyldning.

Jeg beklager imidlertid ikke at 
vi har forsøkt å gjøre hverdagen 
lettere for utenlandske studenter 
ved å spare dem for rasistiske hold- 
tinger i befolkningen.

Utropias dekning
fra Utropias dekning og FSUs 

tøtikk, gjøres Bolighjelpa ansvar
lig for holdninger i samftinnet som 
v' ikke står inne for. Dette blir å 
tyte på feil målskive. Det vi har 
gjort er å forholde oss til realitete
ne, realiteter som vi absolutt ikke 

glade for, men som eksisterer i 
fet norske samfunn.

Reportasjen gir en fremstilling 
Wor det er lett å tolke meg som en 
bærer av eller i det minste at jeg 
baller rasistiske holdninger. Un

der intervjuet med meg gav jeg 
klart uttrykk for at jeg er motstan
der av slike holdninger, men dette 
er ikke nevnt.

Ett av problemene med Utro
pias dekning, er at dette feilaktige 
inntrykket også for fremtiden vil 
henge over meg til tross for at jeg 
her påpeker svakheter, mangler og 
feil. Har først skitten festet seg, 
har den lett for å bli sittende. Det 
er derfor viktig at når media først 
presenterer en sak, må man gjøre 
sitt til at fremstillingen blir mest 
mulig helhetlig.

Det som ikke kommer frem i 
Utropia er at saksbehandlingen 
absolutt ikke er rasistisk begrun
net, men motsatt: vi har gjort vårt 
for å hjelpe utenlandske studen
ter ved å skåne dem for slike til
bud og ved å prioritere de uten
landske søkerne i køen.

Mangler og feil 
Fremsiden av Utropia viser et vrak 
av et skur, med et skilt 
utenpå:»Enebolig til leie». Over
for skriker overskriften:»Bill. mrk. 
ikke utlendinger». Inntrykket jeg 
sitter igjen med, er at utleiemarke
det i Tromsø består av slike skur, 
og at ikke engang der er utlendin
ger velkommene.

Overskriften inne i avisa er 
«Utlendinger ikke ønsket». Under 
har man plassert et stort bilde av 
undertegnede. Ikke spesielt mor
somt.

I ingressen står det«... og det 
eneste Bolighjelpas leder Frank 
Thure Lindgren beklager er at dis
se formuleringene ved en glipp kom 
ut til offentligheten.» Dette er po
sitivt feil. Som jeg tidligere har 
poengtert beklager jeg absolutt at 
slike holdninger finnes.

Videre kommer det to kommen
tarer fra FSU i reportasjen:

«Universitetsrektor Ole D. 
Mjøs prater så fint om et antira
sistisk universitet, men likevel 
driver Bolighjelpa med en slik 
virksomhet.» (s 7).

«Derfor reagerer FSU sterkt 
på at Bolighjelpa, som en uav
hengig organisasjon innenfor 
universitetet, oppmunterer til en 
slik trend».

Nå skal en vel ikke være sikker 
på at FSU er riktig sitert heller, 
men i tilfellet: Det første sitatet 
kan tolkes direkte dithen at Bolig
hjelpa har drevet rasistisk virksom
het. Mener FSU dette, vil jeg gjer
ne at det uttrykkes eksplisitt, 
skriftlig en gang til (hvorpå på
standen vil måtte bevises; i en 
rettssak).

I det andre sitatet står det di
rekte at Bolighjelpa oppmuntrer til 
en trend hvor utlendinger ikke er 
ønsket på utleiemarkedet. Dette er 
selvfølgelig også helt feil, og på
standen faller på sin egen urime
lighet.

Konklusjon
Dette er et eksempel på hvordan 
overskriftskåte journalister skyter 
mot alt som rører seg, og treffer 
totalt feil. På bolighjelpa har vi 
gjort vårt beste for å hjelpe en 
gruppe med spesielle problemer i 
markedet, og blir taklet stygt for 
dette.

Jeg er ikke rasist, ikke i nærhe
ten en gang. Jeg er pr. definisjon 
liberal, stemmer Venstre og gleder 
meg stort over et stadig mer fler- 
kulturellt samfunn.

Av: Frank Thure Lindgren 
Bolighjelpsansvarlig
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Bolighjelpas leder Frank Thure 
Lindgren kritiserer Utropias dek
ning av Bolighjelpa ved Universi
tetet i Tromsø. Dette er en kritikk 
vi ikke kan la stå ubesvart.

Redaksjonen i studentavisa 
Utropia har valgt å sette søkely
set på den institusjonen som kan
skje betyr mest for studentene ved 
semesterstart, nemlig Bolighjelpa. 
Bolighjelpa har også i år gjort en 
fenomenal jobb med å formidle 
hybler til nye og gamle studenter. 
MEN, de har gjort ting som vi og 
andre mener er kritikkverdig. Ut
ropia har formidlet den kritikken 
som blant annet FSU, som er de 
utenlandske studenters «fagfor
bund», har kommet med mot Bo
lighjelpa. De har påpekt at Bolig
hjelpa har virket som mellomledd 
mellom huseiere, som diskrimine
rer utlendinger, og studenter på 
husjakt. Bolighjelpas svar til dette 
er at de vil formidle så mange boli
ger som mulig, vår kritikk er at de 
rent prinsipielt burde har sagt nei 
til å formidle disse boligene. Bo
lighjelpas leder skriver lesebrevet 
i Tromsø 14. september:

«Hadde vi drevet hard selek
sjon blant tilbudene og på grunn 
av dette hatt mennesker som måt
te dra hjem fordi de ikke hadde fått 
sted å bo i Tromsø, ville vi ikke 
gjort jobben vår.»

I ettertid har vi fått opplyst at 
det Var svært få huseiere som ikke 
ville ha utlendinger boende hos 
seg. Dermed ville det ikke ha vært 
noe stort problem for Bolighjel
pa å ikke formidle disse få tilbu
dene.

Universitetet står for å være ' 
en antirasistisk sone; i dette ar
beidet ligger det at man hele tiden, 
i alle saker skal bidra til å fremme 
likeverd og slå ned på alt som lig
ner på diskriminering. Spørsmålet 
vårt har vært hvorvidt det å for
midle boliger, som har som mål at 
utlendinger ikke skal bo der, frem
mer det antirasistiske arbeidet.

Makkverk
Bolighjelpas leder Frank Thure 
Lindgren kaller arbeidet vårt for 
makkverk. Det er Utropias plikt, 
som en studentavis, å følge det 
som skjer på Universitet og da i 
særdeleshet det som studentor
ganene gjør. Når vi ser noe som 

ikke burde ha skjedd, påpeker vi 
dette. Når Frank Thure Lindgren i 
dette tilfellet er omtalt, eller 
uthengt som han selv kaller det, 
så er det i egenskap av at han 
leder Bolighjelpa. Dermed er han 
den ansvarlige for det som har 
skjedd.

Bolighjelpas leder antyder og
så at han og FSU er feilsitert.

«Nå skal en ikke være sikker 
på at FSU er riktig sitert heller 
(Utropias understrekning), men i 
tilfellet...» Vi vil ha oss frabedt 
slike løse påstander om feilsite- 
ring. Verken Frank Thure Lind
gren eller FSU har gitt utrykk for 
at de er sitert feil. Vi har til gode 
å høre hvilke direkte feil vi visst
nok skal ha kommet med i denne 
saken.

«Carl I. Hagen Light»
Det kommer klart fram i saken at 
Frank Thure Lindgren ikke er no
en carl I. Hagen Light, som han 
selv formulerer det. Det understre
kes gang på gang i saken at han er 
imot de holdninger og standpunkt 
til de som ikke vil ha utlendinger 
boende hos seg. Både FSU og 
Utropia sin kritikk går ut på at da 
burde Bolighjelpa nektet å formid
le disse boligtilbudene. Noe som 
også støttes av studentstyreleder 
Stig Erik Falk og tidligere leder i 
SOS Rasisme, Solbjørg Maijala. 
Utropia har aldri påstått eller sagt 
at Bolighjelpa har gjort noe rasis
tisk. Vi har påpekt det faktum at de 
har formidlet diskriminerende bo
ligtilbud. Hvorvidt en slik praksis 
er lov eller ei er vi litt usikre på, 
men at man av holdningsskapen
de grunner burde latt være, er helt 
sikkert. Vi kan også nevne at vi 
har fått mange henvendelser fra 
studenter som har reagert på den
ne praksisen til Bolighjelpa.

Utropia beklager til en viss 
grad at oppslaget med et stort bil
de av Frank Thure Lindgren, kan 
misforståes. Men hans meninger 
mot rasisme og holdninger til de 
eksisterende realiteter har vi for
midlet på en måte som understre
ker Frank Thure er alt annet enn 
en etterlevning av apartheidsys- 
temet.

Håvard Arntsen
Ansvarlig redaktør i Utropia
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Utropia tar gjerne 
imot leserinnlegg. 
Skriv kort og po
engtert, så når du 
flere med dine 
meninger. Redak
sjonen forbeholder 
seg retten til å 
forkorte. Leserinn
legg kan trykkes 
anonymt hvis det 
bes spesielt om det.
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Universitetet på slep
I løpet av de siste sju 
årene har universitetet 
inngått over førti sam
arbeidsavtaler med 
andre universiteter i 
utlandet. Enkelte av 
disse er gjort med 
universiteter i den 
tredje verden. Spørs
målet er om UiTø sin 
kapasitet er stor nok til 
at disse avtalene blir 
noe mer en flotte ord 
på et papir.

- Det har hele veien vært tungt å 
skape interesse for u-landsfors- 
kning, sier sosialantropolog Lisbet 
Holtedahl, som har vært involvert i 
slikt arbeid i tjue år.

- Jeg har fatt høre av kolleger 
og folk høyt oppe i universitets- 
systemet at det bare er folk i faglig 
bakevje som arbeider direkte med 
universiteter i tredje verden. Hold
ningen skyldes nok at ressursene 
som gis til forskningssamarbeid 
med u-land er for små, og at det 
derfor ikke tjener til annet enn å 
slite seg ut. Og de siste fem årene 
har virkelig vært et blodslit, inn
rømmer Lisbet, og fortsetter - No
en av oss synes det faktisk er intel
lektuelt tilfredsstillende å drive slik 
forskning, mer enn å produsere 
skrevne papir på et kontor på Ui
Tø. Dessuten må vi se den men
neskelige og ikke minst moralske 
nødvendigheten i dette - ellers blir

UiTø liggende i en bakevje.
Universiteter i sør er veldig in

teressert i å fa igang avtaler med 
UiTø. Intensjonsavtaler handler i 
stor grad om velvillighet, et ønske 
om å være med på å bygge opp 
utdanning, forskning, informasjon 
og så videre i land som trenger 
dette. Vårt universitet har vært 
svært villige til å skrive under slike. 
Men et konkret samarbeid må fi
nansieres av noen. Og det må fin
nes forskere som er interessert i å 
arbeide spesielt med det. Formelt 
ligger ansvaret for avtalene hos 
forskningsavdelinga ved UiTø. 
Senter for Miljø og Utvikling (SE- 
MUT) og enkeltforskere er i dag de 
som virkelig drar lasset.
- Skal vi holde tritt globalt, må Ui- 
Tø-ledelsen ta mer ansvar. Ledel
sen må ta inn over seg at samar
beid ikke bare kan gjøres med å 
rekke ut en liten lillefinger, sier Jens 
Revold, leder i SEMUT.

- Problemet er at vitenskapeli
ge ansatte må bruke tid og krefter 
på å administrere, ta telefoner og fa 
igjennom faxer, skaffe midler til pro
sjektet og så videre. Det er riktig at 
de vitenskapelig ansatte skal styre 
prosjektene, men det blir feil når de 
også må bruke kreftene på å admi
nistrere det hele.

SEMUT er en støttespiller ad
ministrativt, men hele senter-struk- 
turen er under evaluering og står i 
fare for å bli lagt ned. Revold er 
redd for hvordan universitetet da 
skal ta sitt ansvar for blant annet 
avtaler med universiteter i sør.

Må endre struktur
På flere andre områder fungerer ikke 
UiTø i forhold til avtalene. Det er

tilfeldig hvor de blir etablert, og 
det kreves ildsjeler for å følge dem 
opp på en ansvarsfull måte. Avta
len Holtedahl ønsket å inngå med 
University of Ngaoundere i Kame
run var det ikke begeistring for. 
Dette til tross for at UiTø-ledelsen 
har et ønske om en internasjonal 
profil og i vid forstand å jobbe an
tirasistisk.

- Noe av problemet er at vår 
universitetsstruktur ikke er laget for 
forpliktende avtaler. Å inngå en 
rekke avtaler med universiteter i sør 
innebærer konsekvenser som Ui
Tø bare såvidt har begynt å smake 
på. Slik situasjonen er nå er univer
sitetets kapasitet overbelastet, me
ner Holtedahl. Etter det hun har 
forstått har UD, som bevilger pen
ger, også skjønt at kapasitetene til 
bistandsrelatert forskning ikke er å 
hente på universitetet uten at det 
går ut over andre ting, som for
skermiljøet.

Lokalt framfor globalt
- Vi har et ungt universitet, og 
landsdelorienteringa som var vik
tigst i startfasen, er fortsatt det det 
satses på. Selv blant studentene er 
det flest som velger ulike nordnor
ske tema framfor internasjonale, 
slår sosialantropolog Sidsel Sauge- 
stad fast.. Hun mener det er viktig 
og riktig med et lokalt og nært per
spektiv, men det går hardt ut over 
ressurser og interesse for den tredje 
verden. Det merkes godt at UiTø er 
et lite universitet når internasjo
nalt samarbeid skal settes ut i livet. 
Og i forhold til de andre universite
tene i Norge er tradisjonene liten 
for å arbeide globalt. Saugestad tror 
likevel det unge universitetet er

inne i en modningsprosess når det 
gjelder internasjonal orientering.

- Samarbeidsavtaler med uten
landske universiteter står og faller 
på enkeltpersoner, sier professor 
Teije Brantenberg ved sosialantro
pologi.

- Det kan virke som om univer
sitetsledelsen ikke har god nok 
kontakt med fagmiljøene. Og det

er nødvendig for at samarbeid ikk 
bare skal bli tomme ord. Jeg ha 
inntrykk av at det er mye retoriki 
ute og går. Man snakker om hvi 
man hør gjøre framfor å gjøre noe 
mener Brantenberg. Han ha 
sammen med historiker Henry Min 
de dratt igang et samarbeid medet 
forsker ved San Carlo universitets 
i Guatemala.

-Skal vi holde tritt globalt, må UiTø-ledelsen ta mer ansvar, sier 
Jens Revold i SEMUT

FOTO: TROMSØFLAltf
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Til tross for en viss avmakt ved avtalene finnes det prosjekter som fungerer. Her presente
res kort tre prosjekter i ulike utviklingsfaser - i Kamerun, Botswana og Guatemala.

Slit og samarbeid
gitiativ på
rasrota
eter urbefolknings- 
|r, Som en del av 
ette har Terje Bran- 
nberg på sosialan- 
opologi og Henry 
inde, amanuesis 
sd historieseksjo- 
m, på eget initiativ 
imarbeidet med 
in Carlo universite- 
li Guatemala. Men 

i er klar over at dette 
marbeidet finnes.

;e Solares ved San carlos 
jen aktive pådriveren for 
:arbeidet. Han har ved flere 
sdninger besøkt UiTø i for- 
delse med urbefolknings- 
iferanser. Norsk Forsknings- 
igir penger til disse gjeste- 
jholdene, men utover det er 
llite som skjer høyere opp i 
Jernet. På grasrotplanet er 
imot kontaktene flere. Fire 
denter fra Tromsø skal den- 
liøsten oppholde seg i Gua- 
nala. Studentdemokratiet og 
wielt trakasseringen av stu
mene er noe av det de skal 
ge opp - på eget initiativ, og 
rNSU som allerede er enga- 
itder. De fire vil samtidig 
she på UiTø for at avtalen 
ner gjort med San Oarlo-uni- 
Kitetet ikke bare skal fort- 
te å eksistere som tomme ord 
et papir. Også studentstyret 
benytte denne anledningen 
^engasjere seg sterkere i for- 
dtil Guatemala.

)gså studentenes ansvar
eressen for globale miljø- 
3rsmål finnes først og 
tost i studentmassen, me
iens Revold i Senter for 
jø og Utvikling. (SEMUT).

tyrke kontakten med studentene ser 
W som en hovedoppgave framover, 
kntstyret ønsker også å ta tak i samar- 
tøvtaler og jobbe med både student- 
®krati og med mer faglige spørsmål.
'tillegg til samarbeidet med nordvest- 
•land, har vi jobba en del med avtalen 
'San Carlo-universitetet i Guatemala. Vi 
91 unik mulighet til å bruke de fire Trom- 
■■dentene som er der nå, sier politisk 
,etær i studentstyret, Kristian Wengen. 
Sn ny type studentutveksling, som gjør 
"'tilig å ta opp studielån i Norge, reise til 
tempel Guatemala for å studere og så 

eksamen her hjemme, er noe av det 
!risker å få igjennom, sier Wengen. SE- 

gir i dag bare støtte til utveksling for 
,eregrads-studenter. Wengen antyder 

om en type ferieopphold, der Trom- 
Menter kan møte befolkninga i land vi 
^teider med. Et opplegg i Guatemala er 
er Planlegging.

FOTO: JAN MARTIN BERG

Sosialantropolog Lisbet Holtedahl arbeider hardt for å sette samar
beidsavtaler ut i livet FOTO: ELIN K. HAUGDAL

-Å styrke universitetsmiljøet i u-land er det eneste 
jeg ser at nytter å bygge videre på - hvis man 
først skal gjøre noe i tredje verden.

Dette hevder soialantropolog Lis- 
bet Holtedahl, ildsjel i forhold til 
samarbeidsavtalen med Universi
ty of Ngaoundere. Avtalen er på 
papiret en såkalt bistandsavtale 
og ble oppretta i 1992.

- Vi har et annet utgangspunkt 
for denne avtalen enn å gi «hjelp 
til et u-land», sier Holtedahl.

- Fra Afrika har vi mye å hente 
av kunnskap - eller visdom. Og 
relasjonen i seg selv er lærerik. 
Forståelse av samfunnsprosesser 
og innsikt av allmennmenneskelig 

karakter gjennom gjensidig sam
arbeid vil kunne produsere helt 
nye spørsmålsstillinger til verden. 
Avtalen er en plattform hvor vi 
har anledning til å samarbeide om 
både hva som er interessant for 
oss å lære om tredje verden, og 
hva det er viktig for dem å bygge 
opp kompetanse på i eget land. 
Holtedahl forteller videre at poen
get er en kollektiv granskning av 
de to regionene som er involvert. 
Det vil si å finne ut av hva som er 
mest relevant for å bygge opp 

kunnskap om regionene, og på 
hvilken måte man kan bygge opp 
samarbeidet mellom dem. I det he
le tatt er det et poeng å bygge opp 
kunnskaper sammen.

Førstehånds kunnskaper 
Avtalen har også utveksling av 
studenter som intensjon. I vår var 
tjue sosialantropolgistudenter fra 
UiTø i Kamerun.

- Det er viktig å få førstehånds- 
kunnskap om en kultur, ikke bare 
inntrykk via en tredjeperson, sier 
Holtedahl. Det er også grunnen til 
at sosialantropologi i de siste åre
ne har satset stort på å få faste 
lærere fra Kamerun oppover hit.

- Man skal ikke kunne ta sam
funnsfag uten å ha hatt lærere fra 
den tredje verden. Og det funge
rer. Kamerunske geografer, histo- 
rikere, sosiologer - og ikke minst 
analfabeter med en utrolig visdom 
- har hatt stor appell til studente
ne, sier Holtedahl. Hun ser det og
så som viktig at studenter fra Afri
ka som kommer hit får rettmessig 
plass i miljøet, og ikke bare er her 
«på nåde» - slik det kan oppleves 
nå.

Finansiering
Samarbeidsavtalen er tilknytta Na
sjonalt Utvalg for Utviklingsrela- 
tert Forskning (NUFU), under Uni
versitetsrådet, men det er ikke ba
re her pengene hentes. Holtedahl 
understreker spesielt SEMUT som 
en viktig samarbeidspartner. De 
har gjennom hardt arbeid skaffet 
en god del millioner til prosjektet. 
Andre millioner er også hentet ad 
mer «privat» omvei, noe som tar 
mye krefter fra forskere som bren
ner for prosjektet.

Ikke oppdatert
Det er vanskelig å få oversikt 
over avtalene UiTø har inn
gått med utenlandske univer
siteter. Forskningsavdelinga 
er de som skal sitte med over
sikten, men innser selv at de 
ikke er oppdaterte. De vil nå 
ta kontakt med instituttene 
for å hente inn informasjon 
om hva som skjer lengre ned 
i systemet. SEMUT vet hva

Nektes midler
Barents Association of Stu
dent Unions (BASU) nektes 
midler fra universitetsdirek
tøren.

BASU er en samarbeids
organisasjon mellom stu
dentorganisasjonene i Ba- 
rentsområdet. Oppgaven er å 
utvikle og lære av hverandres 
måter å organisere student
demokratiet på.

Begrunnelsen for avsla
get er at BASU ikke har spe
sifisert hvor mye midler de 
søker om, samt at de ikke 
ser det som administrasjo

Minoriteter
i fokus
Basarwa-reasearch, 
eller Buskmenn-studi- 
er, er hva University of 
Botswana ønsker 
kompetanse på. UiTø 
sitt spesialfelt er urbe
folkning. Tematisk er 
parallellen klar mellom 
de to universitetene.

-Mjøs og rektoren ved universite
tet i Botswana har inngått en stan
dardavtale, en intensjonsavtale 
som sier noe om gode hensikter 
og felles interesser. Det må følges 
opp med konkret aktivitet, sier Sid
sel Saugestad. Hun tok på seg 
ansvaret for dette med en bak
grunn som NORAD-ekspert ved 
universitetet i Botswana. Avtalen 
er ny av året og derfor fortsatt på 
planleggingsstadiet. Foreløpig er 
det UD som gir penger. NUFU- 
midler trengs hvis prosjektet skal 
realiseres.

-Men vi trenger også mer støt
te fra UiTø, både i form av penger 
og folk med erfaring fra norsk fors
kning på forholdet mellom nasjo
nalstater og minoritetsgrupper. Å 
satse på dette prosjektet vil gi 
kompetanseutvikling både for oss 
og for universitetet i Botswana. 
Forskning må ha relevans. Og det 
har vi mulighet til her, sier Sauge
stad.

som skjer på instituttene og 
blant forskere og høyere- 
grads-studenter, men har 
ikke den fulle oversikt over 
hvilke avtaler som er gjort 
på papiret. Kommunikasjo
nen mellom universitetets le
delse og SEMUT, og mellom 
ledelsen og forskerne ser i 
det hele tatt ut til å være for 
dårlig.

nens oppgave å bidra til den- 
ne type tiltak.

Universitet i Tromsø pro
filerer seg på Barentsomrrå- 
det. Da synes vi det er rart at 
de ikke er villig til å satse på 
utbygging av studentdemo
kratiet i dette området, sier 
studentstyreleder Stig Erik 
Falk. Han har jobbet med 
BASU i lang tid. Studentsty- 
ret derimot vedtok på siste 
studentstyremøte å bruke 
5.000 kroner på medlems
avgift.



Mangler
Forskere ved UiTø klager over at de ikke får nok 
tid til å forske. Søknadspapirer til forskningsmid
ler tar alt for mye tid av hverdagene deres.

IL/tL Håvard Arntsen

- Vi bruker forferdelig mye tid på 
å sende inn søknader om eksterne 
midler til forskningen vår. Til ti
der kan en bruke en tredjedel av 
tida på å søke etter midler, fortel
ler professor Bjarne Østerud, ved 
institutt for medisinsk biologi 
(IMB). Han poengterer at det er 
avhengig av hva type forskning du 
driver som avgjør hvor mye tid 
som går med på å øke etter mid
ler.

- Selv driver jeg forskning med 
veldig mye, og dyrt, laboratorium 
arbeid. Driftsutgiftene på fors
kningen kommer fort opp i 7- 
800.000 kroner i året. Og når 
grunnforsknings bidraget fra uni
versitetet ligger på 28.000 kroner 
får vi et problem. De manglende 
midlene må søkes eksternt, sier 
han.

De mest brukte forsknings
midlene kommer fra Norges Fors
kningsråd, de forskjellige kreft
foreningene og foreninger som 
jobber med hjerte og karsykdom
mer. Østerud forsker selv på ma
rine oljer og hvordan disse kan 
hjelpe til mot hjerte og kar syk
dommer.

Går etter midlene
- Det finns en rekke små og store 
steder hvor vi kan søke etter mid
ler. Dette betyr at vi til en viss

Professor Bjarne Østerud 
ved IMB begynner å bli lei 
av å forsake forksningstid 
på å skrive søknader etter 

forskningsmidler.
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grad må sikte forskningen vår inn 
etter der hvor vi vet at vi kan fa 
midler, og på lengre sikt kan dette 
virke uheldig, fortsetter profes
soren. I tillegg skal de finansierer 
hovedfagsstudenter på avdelingen. 
Riktignok får de et bidrag på 
20.000 kroner per hovedfagsstu
dent, men når kostnadene brått 
kommer oppi 50-80.000 kroner 
må de igjen ut etter eksterne mid
ler.

- Jeg kunne godt tenke meg en 
løsning som gav oss flere rene 
undervisningstillinger. Dette vil
le kunne gitt oss forskere bedre 
tid. Men jeg ser at dette vil stride 
mot den forskningsbaserte under- 
visningstanken som universitetet 
er bygd på, legger han til.

Endre politikken
- På teorifagene strekker midlene 
til, det er de tunge og dyre labfa- 
gene som har problemer. Og det 
er dette de som bevilger midler 
har problemer med å forstå. Sam
tidig blir vi dyttet på mer og mer

oppgaver blant annet innen under
visning, , sier Bjarne Østerud. de 
siste årene er det blitt en stor øk
ning av studenter

- Norge begynner å bli et uland 
på en del forskningsområder, spe
sielt innen bioteknologi. Det sat
ses ikke nok på forskningen og vi 
blir hengende etter. Det må en 
endring til i hele forskningspoli
tikken til Storting og Regjering, 
mener Østerud. Selve universite
tet har ikke de midlene som kre
ves, mener han.

Industriens oppgave
- Industrien har også et visst an
svar. De kunne ha utnyttet vår fors
kning mye mer. dette kunne har 
gitt flere arbeidsplasser i hele 
landsdelen blant annet inne fiske- 
rei og marine oljer, påpeker for
skeren, men han understreker og
så at universitetet har et stort an
svar i å synliggjøre bedre den fors
kningen som skjer.

Skjønner problemet
- Jeg har full forståelse for dette 
problemet. Vi kan hjelpe til med 
en del praktiske ting rundt slike 
papirer, sier forskningsdirektør 
Ingvild Broch (bildet). Hun vet 
at det for mange forskere har tatt 
tid å fylle ut papirene, men hun 
ante ikke at problemet for en
kelte forskere kan være så stort. 
Forskningsdirektøren understre
ker at behovet for eksterne mid

ler er svært forskjellig i d 
kelte fagmiljøene.

- Det er mye opp til hve 
kelt forskningsmiljø hvordi 
velger å organisere dette, siø 
Hun legger til at det ikke f 
noen rask og enkel løsnit 
disse problemene.

- Jeg tror at fagmiljøer^ 
må diskutere seg fram til e 
ning på hvordan de midler 
skal benyttes. I denne disl 
nen vil det komme framl 
fag man skal satse ekstra på 
spisskompetanse på, sier h 
peker på oppbyggingen av 
gesnettet» som toneangi 
her. Dette er en samkjøri 
alle universiteter og høys 
hvor alle skal få sine klan 
nerte områder som det ska 
arbeides sterk kompetanse

Sniker seg 
inn på nettet 
Alle har hørt om internett, men langt fra alle har 
kjørt seg en tur på informasjonsmotorveien. På 
IMR er det et problem at studenter melder seg 
opp i fag som gir rett til internettoppkobling, for 
så å melde seg av eksamen

Vate av Student representanter
Universitetets styre og 

Studentsamskipnadens styre.

Det finnes ikke noen sentral 
EDB-ansvarlig på universitetet. 
Det er de enkelte fakultetene 
sine EDB-konsulenter i sam
råd med fagene som finner ut 
hvem det er som trenger opp
kobling, og hvem som ikke 
trenger det. Det er en del fag, 
hovedsakelig på IMR, som gir 
rett til nett oppkobling.

Dropper eksamen
Utropia snakket med EDB-kon- 
sulenten på IMR Vonny Lo
rentz.

-Det er et problem at man
ge studenter melder seg opp til 
kurset innføring i programme
ring, som gir rett til internett 
oppkobling, for så å melde seg 
av eksamen. Det har vært for

slag om å samle alt EDB an
svar under en sentral avdeling 
og gi alle studenter tilgang til 
EDB-utstyr, men dette blir, i 
følge administrasjonen, for 
dyrt, forteller Vonny Lorentz.

Oppkobling
Hvis du ikke er enig i ditt fa
kultets EDB-konsulent avgjø
relse om at du ikke trenger opp
kobling finnes det andre må
ter. Selv om man ikke trenger 
å gå så langt som å melde seg 
opp til fag på IMR som man 
slett ikke har tenkt å ta. ISV 
åpner i disse dager opp sitt ny- 
oppussede datarom med fri til
gang for alle studenter ved ISV 
og ISL. Her har man mulighet 
til å surfe litt i world wide web 
selv om man ikke nødvendig
vis trenger det rent faglig sett.

Frist formeidine w kandidatur: 6. oktober
Studentene ved universitetet velger hver høst 2 representanter til UniversiL 
tets styre. Fra og med 1.1.96, er det en ny Universitetslov som regulerer 
institusjonen, og mye tyder på at vi skal velge 2 representanter på Universi)8 
tet etter denne loven. 1
Universitetsstyret er det øverste organet på Universitetet og består av reprdf' 
sentanter fra de vitenskapelig tilsatte, de teknisk /administrativt tilsatte, stu* h 
dentene og eksterne representanter. Styret legger rammene for driften i form $ 
av budsjetter, vedtar studieplaner, fastsetter studietilbud og gir retningslinje^ 
for profilering innen forskning og undervisning. s

Studentene velger også 3 representanter til Studentsamskipnadens styre. Eiu 
disse velges som studentenes kandidat til Styreledervervet. Studentene i 1 
Tromsø har valgt å bare velge 3 representanter, mens de andre studentsam j8 
skipnadene i Norge har et flertall av studentrepresentanter i styret. v
Styret er den øverste instansen for avgjørelser som har med studentvelferd^s 
budet å gjøre. Også her er det en ny lov i emning. Den får konsekvenser fe 
ansvarsfordelingen når det gjelder studentvelferden. I

Studentrepresentantene velges av studentenes øverste organ her på Univey 
tetet: Studentstyret. Studentstyret skal i møte 19. oktober foreta disse valgei f 
og studenter som ønsker å stille til valg bes melde sitt kandidatur til Student 
styrets arbeidsutvalg i Hovedgården (Vis å vis bokhandelen) innen frels 
dag 6. oktober klokken 1200.

til å forske
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Ingen kritikk
Etter at Utropia påpek
te at Bolighjelpa har 
videreformidlet tilbud 
fra utleiere som reser
verer seg mot utlendin
ger, vedtok Student
styret tirsdag at fra og 
med neste år skal slike 
tilbud avvises.

, Per Steinar Moen
Etter et forslag fra årets bolig- 
hjelpsleder Frank Thure Lindgren 
vedtok Studentstyret at senere års 
bolighjelpsprosjekt skal nekte å 
videreformidle tilbud fra utleie
re som reserverer seg mot utlen
dinger. Likevel ville ikke Stu
dentstyret på noen måte kritisere 
denne praksisen som har blitt ført 
i mange år. I det hele tatt var det 
stor enighet blant Studentstyrets 
representanter at Bolighjelpa 
egentlig utførte oppgavene sine 
på en forståelig måte.

Både Hanne Bruun og Mari
anne Grimstad Hansen påpekte at 
Frank Thure Lindgren har gjort 
en god jobb og at de ville ha gjort 
det samme. Andre mente også at 
Bolighjelpa skulle fortsette med 
sin praksis.
; - De som mener at det er mu

lig å forandre utleiemes holdnin
ger til utlendinger er utopiske, 
mener Ørjan Braathen i Student
styret, og stilte spørsmålstegn 
ved om en forandring av Bolig- 
hjelpas praksis ville ha noe som 
helst betydning.

De fleste som tok ordet un
der debatten ville ha gjort det 
samme som Frank Thure Lind
gren og Bolighjelpa, selv om Stu
dentstyret ironisk nok senere ved
tok at slik praksis ikke skal føl
ges opp til neste år. Likevel var 
det enkelte som stilte seg mer 
kritisk til Bolighjelpas praksis 
enn flertallet av talerne.

Kritisk forslag trukket 
Studentstyrets Arbeidsutvalg 
(AU) foreslo i sitt forslag at 
«Studentstyret stiller seg kritisk 
til Bolighjelpas rutiner når det 
gjelder tilbud om boliger hvor 
utleier reserverer seg mot utlen
dinger.» Dette forslaget ble truk
ket til fordel for Frank Thure 
Lindgrens alternative forslag. 
Det alternative forslaget sier i 
klar tekst at Studentstyret er i 
mot enhver for form negativ dis
kriminering, og at det derfor er 
det uheldig at enkelte utleiere 
ikke ønsker å leie ut til utlendin
ger. Derfor vil Studentstyret 
overfor senere års bolighjelp
sprosjekt presisere at utleiere 
som reserverer seg overfor ut

lendinger må nektes å leie ut 
gjennom Bolighjelpa.

En av grunnene til at Frank 
Thure Lindgren ikke gikk god for 
AUs forslag er henger sammen 
med at Bolighjelpa skal ha infor
mert utvalget på forhånd om prak
sisen angående utleiere som re
serverer seg mot utlendinger. 
Dette benekter politisk sekretær 
Kristian Wengen i Arbeidsutval- 
get til Studentstyret.

Feil
- Det er rett og slett feil. Bolighjelpa 
hadde på forhånd sagt at de skulle 
prioritere utlendinger og alenemø- 
dre, men ikke en verdens ting om 
praksisen som Utropia har avdek
ket, forteller Wengen til Utropia. 
Men han er ikke skuffet over at Bo
lighjelpas praksis ikke ble kritisert.

- Det viktigste var å få gjennom 
prinsippet om at slike utleiere skal 
avvises hos Bolighjelpa fra og med 
neste år, sier han.

Også under innleggene ble det 
påpekt at Arbeidsutvalget aldri har 
vært informert om Bolighjelpas prak
sis, uten at det ble den helt store 
debatten ut av det.

Restriktsjoner
Årets leder av Bolighjelpa, Frank 
Thure Lindgren, foreslår flere rest
riktsjoner på utleieren enn det som 
ble vedtatt på studentstyremøtet.

- Tilbud som blant annet ikke

Frank Thure Lindgren fikk ikke kritikk for sin praksis som 
Bolighjelpas leder. ARKIVFOTO

har dusjmuligheter, har begrenset 
adgang til matlaging eller rett og 
slett nekter leietakeren å ha besøk, 
vil jeg foreslå at Bolighjelpa fra og

med neste år avviser. Han håper at 
med disse forslagene kan han være 
med på å sette en standard på bolig
markedet her i Tromsø.

HiTø søker SiTø-medlemskap
Forhandlingene om medlem
skap i Studentsamskipnaden i 
Tromsø (SiTø), har nå begynt 
før studentene ved Høysko
len i Tromsø (HiTø). Student
styret ved HiTø og Høyskole- 
styret begynte i et møte med 
SiTø i juli å legge premissene 
før videre forhandlinger.
Dette til tross for at høyskole- 
studentene har bestemt at de 
vil danne sin egen student
samskipnad.
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Det var ved et umevalg på Høyskolen i 
begynnelsen av mars at studentene avgjor
de at de ville ha en egen velferdsorganisa
sjon.

• Studentstyret ved Høyskolen har på 
grunnlag av umevalget sendt en henven
delse til Kirke-, Utdannings- og Fors
kingsdepartementet (KUF) med krav om 
“ tø opprette en egen studentsamskipnad. 
*' venter ennå på svar, men har ikke noen 
B^nn til å håpe på klarsignal fra KUF til å

danne en egen samskipnad. Derfor har vi 
begynt forhandlingene med SiTø allerede 
nå, sier leder Fred Emil Nilsen i student
styret ved HiTø.

Liten oppslutning
Den nye loven om studentvelferd vil sann
synligvis regulere antallet samskipnader 
og fryse det på dagens nivå. Høyskolestu- 
dentene oppfyllte heller ikke kravet om

Leder i studentstyret ved Høyskolen 
i Tromsø, Fred Emil Nilsen, har søkt 
studentene inn i Studentsamskipna
den i Tromsø.

ARKIVFOTO

femti prosents valgoppslutning, som kre
ves for at de kan forlange å få opprette sin 
egen samskipnad. Valgoppslutningen ved 
umevalget på HiTø var tjuefem prosent.

Dette er argumenter studentstyret ved 
HiTø bruker for å legimitere forhandlin
gene med SiTø.

- Vi regner ikke med full oppslutning 
fra høyskolestudentene i arbeidet med å 
innlemme HiTø i samskipnaden, men vi 
vil satse på holdningsendrene arbeid for å 
få studentene til å se fordelene som ligger 
i et slikt samarbeid, sier leder Lena Skau, 
i SiTø.

Alle er studenter
Hvis høyskolestudentene blir medlemmer 
i SiTø vil dette også bety mye for univer
sitetsstudentene. På kort sikt kan det bety 
at velferdsgodene blir noe knappere for 
alle, mens på lengre sikt kan det bety at 
studentene generelt står sterkere i for
hold til å få politisk gjennomslag for sine 
velferdsbehov.

-1 utgangspunktet mener jeg at en stu
dent er en student uavhengig om vedkom

mende går på høyskolen eller universite
tet. Derfor er jeg positiv til en felles sam
skipnad mellom høyskolen og universite
tet. Vi kjemper alle om de samme godene, 
og har alle tilnærmet like leveforhold, så 
jeg kan ikke se noen god grunn for at vi 
ikke skal stå sammen i velferdsspørsmål, 
sier leder Stig Erik Falk i studentstyret på 
universitetet. Men han presiserer at stu
dentstyret ikke formelt har tatt stilling til 
saken enda.

Rwv R R wRJrCr

l forrige nummer av Utropia hadde 
det sneket seg inn et par småfeil i 
saken om «studentkortet» til 
Tromsbuss. Det ble opplyst at en 
typisk student ville spare 250,- på 
et studieår med dette kortet. Dette 
er feil og det riktige tallet vil være 
kroner 500,- Dette er et eksempel 
kun basert på bussbruk fram og til
bake til universitetet. Ved bussing 
om kvelden og i helgene vil kortet 
være svært gunstig, da det jo er en 
25 prosent reduksjon i forhold til 
50-klipps kortet og hele 50 pro
sent reduksjon i forhold til enkelt
billett. .
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For sitt arbeid i Øst-Timor er 
biskop Belo blitt nominert til 
Nobels fredspris av flere or
ganisasjoner. Den katolske kir
ken på Øst-Timor spiller en 
stadig viktigere nolle i kampen 
mot de indonesisk makthaver
ne. Den har blitt et møtepunkt 
for timomeseme hvor de uten

frykt for overgrep kan dyrke 
sin egenart og språk. Biskop 
Belo har arbeidet ut fra en ikke
volds linje ovenfor makthaver
ne og søker å få til forhandlin
ger mellom motstandsbevegel
sen og de indonesiske myn
dighetene. Med sine uttalel- 
ser balanserer han hårfint På

grensen av hva de indonesis
ke makthaverne kan godta.. Si
den 1975 harden indonesisk 
okkupasjonsmakten gjort sitt 
ytterste for å utrydde timorsk 
kultur og særpreg. NSU had
de i vår en innsamlingsaksjon 
hvor midlene gikk til øst-timo- 
resiske motstansdgrupper.

.......

Tplefonclit
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leiligheter til samfunnets store fortvilelse.
- Vi har ingen hybler og kan ikke hjelpe i det hele tatt, sier en 

fortvilt stemme på telefon fra kontoret. Folk ringer og ringer og 
gir et tydelig tegn om at Bolighjelpa godt kunne ha holdt på noen 
uker til. Men som sagt gjør de ikke det, og folk må slutte å ringe 
til Studentsamfunnet for å få et sted å bo.
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Studentmesterskap i klatring
For første gang i Tromsø er det mulig å delta i 
studentmesterskap i klatring. 1. oktober er det 
klatrekonkurranse i Ersfjordbotn skole.

Håvard Arntsen

Konkurransen er kvalifisering til 
et norsk studentmesterskap i klat- 
ring i Tønsberg 21. oktober.

- De tre beste mannlige kla- 
trereme og de to beste kvinnelige 
vil få muligheten til å klatre mot 
de andre studentklatreklubbene i 
Norge, forteller Eirik Øvernes. 
Han sitter i styret til den nyopp-

startede klatregruppa i Tromsø- 
studentenes idretttslag (TSI). 
Foreløpig har de omlag 40 med- 
lemmer og de klatrer fast i klatre- 
veggen på NFH. I tillegg klatrer 
de på Ersfjordbotn skole.

- Konkurransen kommer til å 
foregå i en uhøytidelig atmosfæ- 
re, så det er ingen fare i å delta. Vi 
er mange nybegynnere og det er

ingen fare i selve klatringen, sier 
han . Eirik forteller at klatringen 
kommer til å være såkalt topptau- 
klatring.

Klatreren er siktret med et tau 
ovenfra og ved et eventuelt fall, 
vil dette være svært kort. Videre 
forklarer han at det vil bli klatret 
en kvalifiseringsrute og en fina- 
lerute. De som kommer høyest

på ti minutter vinner og går vides 
til finalen. Rutene skifter mellon 
hver runde og klatreren har fen 
minutter på seg til å se på rute 
Deltakeravgiften er på 50 kront 
og skal du delta er det bare å $ 
ifra på TSI-kontoret.

- Publikum er også hjerteli 
velkommen, forsikrer Eirik Øvet 
nes.
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TIL UTDANNING
Landsforeningen for Hjerte- og Lungesyk 
Ungdom (LHLU) har et eget Framtidsfond 

som gir økonomisk støtte blant annet til 
utdanning.

For å søke må du være i alderen 13 - 35 år 
og hjerte- og/eller lungesyk.

Søknadsskjema og mer informasjon 
om fondet fåes ved henvendelse til: 

LHLU, Pb. 4375 Torshov, 
0402 OSLO, TLF: 22 22 24 50

Søknadsfrister 1. november og l.mai.

g^NORD-KORGE 
FJERNE ØSTEN 

^AUSTRALIA

Vi har en «Go’bit» 
for dere!

Direkte avganger fra 
Tromsø, Kirkenes og Oslo. 
Andre spennende reisemål 

er Singapore* 
Katmandu - Hanoi • 
Tokyo - Havana • 

Kingston - Lima m.fl. 
Kontakt oss for priser og 

avreisedag.

REISER
Bispeg. 4. OOOS Tronsa,

TROMSØ

Kabel-tv på 
Storskogåsen 
Kabelfjernsyn skal installeres på Storskog
åsen studentboliger. Prisen for dette vil anta
keligvis bli 40 kroner for hyblene og 80 kroner 
for leilighetene.

Installeringen av kabel-tv ble 
klart for to uker siden da urav
stemmingen blant beboerne gav 
49 for og 34 mot i de fire store 
boligblokkene. Derimot sa be
boerne i E-blokka nei med 11 
mot 4 stemmer, så her blir det 
ikke noe kabelfjernsyn. Hvor 
lang tid det tar før kabel-tv er et 
faktum vil imidlertid ikke Sam
skipnaden si noe om, ettersom 
de først må forhandle med TBK 
og finne ut av de tekniske løs
ningene. Det kan muligens ta 
ganske lang tid. Beboerne må 
betale i form av husleieøkning, 
og ingen kan reservere seg. Pri

sen er ikke avgjort, men skal man 
sammenlikne med Øvre Brei- 
vang, ble økningen der 40 kro
ner for hybel og 80 kroner fot 
leiligheter.

Innføring av kabelfjernsyn 
har vært oppe til avstemning på 
Storskogåsen gjentatte ganger 
de siste årene, og motstanden 
har hver gang vært sterk. For ek
sempel ble avstemningsresulta
tet i 1991, to for og resten mot. 
Om avstemmingen nå sist, kan 
det nevnes at tellekorpset for
kastet seks sedler hvor stemme- 
giveme hadde unnlatt å påskrive 
hvilken hybel de bor i. Dette til 
tross for forklaring påtrykt sed
lene. Samtlige seks stemte ja til 
kabelfjernsyn.

25. september 19958nr. 10 NYHETER
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Tromsøstudentene
lider øv fremmedfrykt
UiTø har satt seg som 
mål å være en antira
sistisk sone. I følge 
Fortune Ogbebo i For
eign Student Union 
(FSU) er tromsøstuden
tene lukket og lider av 
fremmedfrykt. I møte 
med de utenlandske 
studentene blir dette 
synlig.

Utropia møtte nigerianske For
tune Ogbebo til en prat om ra
sisme og fremmedfrykt. Han har 
selv kjent på kroppen hvor van
skelig det kan være å være uten
landsk student på verdens nord
ligste universitet.

Føler seg uønsket
- Det hender man kommer opp i 
situasjoner hvor man rett og slett 
føler seg uønsket, sier Ogbebo. 
Han har selv opplevd hvordan 
medstudenter har unngått han i 
forelesningssalen.

- Slike situasjoner skylles 
nok fremmedfrykt. Slike opple
velser hadde jeg helst i første 
tiden på universitetet, og det be
dret seg når folk først ble kjent 
med meg.

Han sier at mange synes det 
er vanskelig å takle slike hold
ninger hos norske studenter.

-Det er særlig de fra Asia og 
Afrika som får føle dette på 
kroppen, hevder Ogbebo. Han vil 
likevel ikke være med på at 
tromsøstudentene er rasistiske.

- Jeg merker ingen direkte 
rasisme, understreker Fortune 
Ogbebo.

Kulturbarrierer
•Det virker som om det er lette
re for studenter fra Europa og 
Nord-Afrika å komme inn i nor
ske miljø. Det skylles nok at kul
turforskjellen er liten. For oss 
fra andre verdensdeler er det van
skeligere, sier Fortune.

Han tror at det først og fremst 
at er kulturforskjeller som er år
saken når nordmenn holder av
stand til studenter fra den tredje 
verden.

- Derfor er det viktig at man 
selv tar kontakt og er utadvent. 
Det er lettere å bli kjent dersom 
man ikke venter på å bli opp
søkt, men er engasjert.

Innadvente
Nordmenn er veldig innadvend
te. De tar ikke så lett kontakt 
med fremmede, mener han.

- Hadde en utenlandsk stu
dent kommet til Nigeria hadde 
vedkommende blitt oppsøk av 
andre studenter . I store deler av 
verden har vi en helt annen hold
ning til besøkende enn dere har 
her i Europa. Det er nok mange 
som synes det er uvant å komme 
til Norge og ikke møte denne 
tradisjonen her, sier han.

Språk er viktig
- Språk er en viktig faktor. Men 
mange utvekslingsstudenter er 
ikke så flinke i norsk når de 
kommer hit. Det gjør det heller 
ikke enklere at mange norske 
studenter ikke liker å snakke en
gelsk. Det er et stor problem 
for nye studenter som ønsker å 
ta kontakt.

Internasjonalt 
møtepunkt

- Universitetet bør være en av
speiling av det internasjonale 
samfunnet, ikke det norske. Her 
bør mennesker fra forskjellige 
verdensdeler kommer sammen 
og utveksle kunnskaper. Han 
mener at mange norske studen
ter nok ikke er seg bevisst hvor 
viktig dette er.

-Mange har et lukket sinn og 
er lite åpen for nye opplevelser.

- Det kan være vanskelig for 
utenlandske studenter på 
komme inn i det norske 

miljøet, sier Fortune Ogbebo 
i Foreign Student Union.

FOTO: JAN MARTIN BERG

Sosialantropolog Carl 
Malde mener det er en 
normal reaksjon at vi unngår 
mennesker som er annerle
des fra oss selv.

FOTO: JAN MARTIN BERG

01, diskotek og fremmedfrykt
Det er vanskelig å 
integrere utlendinger i 
norske studentmiljøer 
som i alt for stor grad 
er preget av ensidig 
interesser; øl og disko
tek, sier sosialantropo
log Carl Malde.

Utropia har snakket med carl 
Malde, lederen for KRON-pro- 
sj ektet, ved flyktingekontoret i 
Tromsø. Han har tidligere arbei
det med integrering av utenland
ske studenter ved Studentsam

skipnaden i Oslo. Han har dette å • 
si om studenter og fremmedfrykt.

- Vi har en tendens til å tro at 
det er kulturforskjellene som fø
rer til at nordmenn ikke tar kon
takt med utlendinger, sier Mal
de.

- Jeg er litt lei den frasen og 
tror ikke at kultur har så stor be
tydning som vi forestiller oss. Vi 
ser i dag en stadig støne global- 
isering som fører til at folk blir 
mindre fremmed ovenfor andre 
kulturer.

-Det er en kjent sak at det er 
vanskelig å engasjere studenter. 
Dette har mye med at mange stu
denter har et interesseområde 
som begrenser seg til øl og dis
kotek, tror Malde og mener at

denne ukulturen alltid eksistert.
- Sånn var det for 50 år siden 

og sånn er det ennå, sier han.
- I slike miljøer er det van

skelig for utlandske studenter å 
få innpass. Derfor bør vi forsøke 
å skape tilbud som går mer på 
utlendingenes premisser

- Det er viktig å skape nye 
vannposter og møteplasser hvor 
vi kan hente nye erfaringer og 
inntrykk. Slike vannposter kan 
være flerkulturelle arrangemen
ter hvor vi møter mennesker med 
annen kulturbakgrunn, sier han.

Men han mener at man må bli 
flinkere til å trekke med folk ved 
å lage fantasifulle arrangementer 
som både gir sosial og kulturelt 
utbytte.

Malde mener at det er en det 
er normal reaksjon at vi unngår 
mennesker som er anderledes enn 
oss. Dette skylles uvitenhet og 
kan forebygges ved fellesarran- 
gementer.

- Det er mye vi kan gjøre for 
å øke forståelsen mellom folk, 
men det er romantisime å tro at 
vi kan viske ut kulturforskjelle
ne, sier han.

En vanlig forklaring på at vi 
nordmenn ikke tar kontakt med 
utlendinger er at vi er så beskjed
ne, men Malde mener dette er 
noe tull.

- Det har heller med å gjøre 
at nordmenn i utgangspunktet er 
veldig patriotiske og tror vi er 
verdensmestre i alt, avslutter han.
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Tør ikke uttale seg
Studentstyret har vedtatt å 
ikke komme med noen uttalel
se i forbindelse med røyke 
saka. Dette på tross av at 
universitetsledelsen har bedt 
dem spesielt om å komme 
med en uttalelse. Studentsty- 
releder Stig Erik Falk er til en 
viss grad enig i at det kan 
oppfattes som feigt å ikke 
komme med en uttalelse.

^^^JEe^ar^^ønes^o^Jlavard^Arntsen^ 

Vedtaket om å holde kjeft i røykesaka 
ble gjort med elleve mot ni stemmer i 
studentstyret forrige uke, etter at stu- 
dentstyret hadde forkasta et par forslag 
til uttalelser i saken.

-Grunnen til at vi ikke kom med en 
uttalelse var at dette er en sak mellom 
universitetsledelsen og røykerne, sier 
Gisle Johansen, organisasjonssekretær i 
studentstyret.

- Derfor er det ikke opp til oss å gi 
noen uttalelse i denne saken, sier han.

Godt forhold
Johansen avviser bestemt at det er et an- 
strengt forhold mellom studentstyret og 
administrasjonen på universitetet, og at

ALLE FOTO: FRANCESCO RUBINO

Valgforsamling utnevnt
På tross av sterk misnøye 
med prosessen fram mot 
rektorvalget valgte likevel 
Studentstyret å utnevne valg
forsamling til det som ikke 
blir noe reelt rektorvalg man
dag 2. oktober.

it
<✓<, Jørgen Flint

-Selv om valget er avgjort er det viktig 
å få vite hva kandidaten, Tove Bull, mener 
om en del emner. Det har derfor aldri vært 
på tale å ikke utnevne valgforsamling. Alt 
vi vet om kandidaten har vi lest i Tromsø
flaket, universitetets internavis. Vi kom
mer blant annet til å spørre henne hvordan 
hun vil forholde seg til laveregradsstudi-

Ny Kontrollkomite
Studentstyret har oppnevnt ny kon
trollkomite. De som nå sitter der 
er Pia Skøien, Jørn Fauske og 
Svein Arne Carlsson. Ingen av dis
se personene har noen formell til- 

forholdet var med på å påvirke student
styret til å holde kjeft i denne saken.

Videre mener han at universitetsle
delsen har benytta en «misforstått hand
lemåte» når de har trua med å stenge Ho- 
vedgårdskantina som en følge av røykin
ga der.

Truslene om å bortvise de som røyker 
fra Hovedgårdskantina, derimot, synes 
han er helt greie, siden det tross alt er 
forbudt å røyke der.

Splitt og hersk
- En kan godt si at det er litt feigt å ikke 
komme med noen uttalelse i denne sa
ken. Men vi anser det som en svært liten 
gruppe studenter som røyker og bryter 
forbudet, sier studentstyreleder Stig Erik 
Falk. Brevene som er lagt ut i Hoved
gårdskantina kaller han for en «splitt og 
hersk-taktikk» fra administrasjonens si
de.

- De setter grupper opp mot hveran
dre. Ved å true med å stenge kantina tvin
ger de fram reaksjoner hos ikke røyker
ne. Det må da være mulig å finne andre 
sanksjonsmidler, sier han bestemt.

Enkelte medlemmer av studentstyret 
har påpekt at det er feigt av studentstyret 
å ikke tørre å ta et standpunkt i denne 
saken.

Internt vedtak
Men i samtidig som studentstyret vedtok 
å ikke uttale seg i røykesaka, gjorde de 

er, sett i lys av forskningen, sier Tone 
Brekke i arbeidsutvalget til Studentstyret.

24 personer
Valgkomiteen som Studentstyret nå har 

utnevnt består av 24 personer. Noen fra 
Studentstyret og noen utenfra. -Valgfor- 
samlingen kommer til å møtes før valget 
og diskutere hvordan man skal legge opp 
spørsmålsrunden.

Prorektor
Samme dag blir det også valg til pro

rektor. Her har Odd Gropen fra IMR og 
Tore Vorren fra IBG meldt sitt kandidatur. 
Her kan det derfor bli en reell valgkamp 
mellom kandidatene. Det kommer imid
lertid til å bli individuelt hvem den enkel
te i valgforsamlingen stemmer på som pro
rektor.

knytting til Studentstyret. Komi
teens oppgave blir å holde kontroll 
på at Studentstyret har forretnings
orden intakt og at det følger sitt 
eget reglement. 

også et internt vedtak: 
Å få en slutt på røykinga 
i studentstyrets egne lo
kaler i hovedgården, slik 
at alle skulle kunne opp
søke lokalene «uten fa
re for astma/allergi-pla- 
ger».

Røykesaken starta da 
en gjeng fortvilte røy
kere som hadde sett seg 
leie på røykeforbudet på 
universitetet gikk til ak
sjon. Dette gjorde de 
ved å gå til en sivil uly- 
dighetskampanje, hvor 
de brøyt røykeforbudet 
ved å røyke i Hoved
gårdskantina. Men den
ne gjengen fikk altså 
ikke noen støtte, men de 
fikk heller ikke noen 
oppfordring om å slutte 
kampanjen fra student
styret.

Studentstyret 
støtter ikke røyker
ne i deres kamp for 

å få røykerom.

Fortsatt røykeforbud
Universitetsstyret står fast på røy
keforbudet. Det høyeste organet på 
UiTø har diskutert aksjonen og uni
versitetsdirektør Harald Overvaag 
har fatt i oppgave å følge opp dette 
forbudet. De ber om at aksjonen 

"Erfaring er evnen til å tgenne igjen en 
feiltagelse neste gang man gjør den".

Tåen god erfaring med en gang.
Eesøfoss!
Det koster ingenting å spesialbestille bø
ker.
Vi skaffer deg en emneoversikt.
Vi har 30.000 registrerte bøker/varer i vår 
datamaskin.
Utsolgte bøker kan vi søke etter hos 130 
andre Libris-bokhandlere.
Libris-kjeden gir ut eget bokmagasin som 
er gratis. Du kan låne bøker hos 
Libris*Biblotek
Vi er "On line" med norske forlag.
Alle pensumhøkene til Helsefaghøgskolene 
og de andre Høgskolene.

Centrum * Libris
Bok og Papirhandelen i Sjøgata
^=OBS!====
((Telefonnr.: 77 68 35 40
IxTeletaxnr.: 77 68 53 01

lithic l

stoppes slik at en slipper en opptrap
ping av konflikten. De påpeker også 
et eget brev til de røykende at de i 
følge tobakkskadeloven paragraf 6 
fjerde ledd kan bortvise de som bryter 
forbudet.
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SiTøs nye rike

Om halvannet år kan administrerende direktør Vidar bakken SiTø tilby 100 boenheter i dette området. FOTO: JAN MARTIN BERG.

86 hybler og åtte 2- 
roms leiligheter vil bli 
oppført på Stakkevol- 
lan av Samskipnaden i 
Tromsø. Hvis de får 
mer midler over stats
budsjettet har de plass 
til 100 boliger til ved 
Utsikten. Fra før har de 
nesten 300 boliger i 
dette området.

liVV Håvard Arntsen

•Vi setter forhåpentligvis i gang 
i mars neste år. Det er litt av- 
hengig av hvordan den kommu
nale saksgangen med regule
ringsplaner går, sier administre
rende direktør i Studentsam
skipnaden (SiTø) til Utropia. 20. 
september bestemte kommune
styret i Tromsø at SiTø får lov 
til å bygg på Stakkevollan. Pri- 
sen er 75 kroner kvadratmete
ren og kommunen har begren- 
set byggingen til 200 enheter 
totalt. Stakkevollan ligger om
lag tyve minutters gange nord
over fra universitetet. Samskip
naden har allerede nær tre hun
dre boliger i dette området.

Mortensnes Vest
Deler av kommunestyret ville 
at SiTø heller skulle bygge på 
Mortensnes vest. Hadde det 
endt opp med dette forslaget vil
le utbyggingen ha tatt mye len
gre tid og blitt mer kostbar. Ar
beiderpartiet og KrF gikk inn 
for Mortensnes Vest på grunn 
av at en god del naboer hadde 
Protestert mot planen om å byg
ge enda mer på Stakkevollan. I 
følge AP’s Tor Zachariassen er 
Stakkevollan det tettest bebyg
de området i Nord-Norge. An
dre påpekte at en økt andel stu

denter vil kreve at man må opp
gradere helse og sosialtjenes
tene i området.

- Politikerne viste totalt en 
positiv vilje overfor studentene 
under debatten. De tar sin verts- 
rolle alvorlig, sier Bakken.

Skeptiske beboere
I et brev fra beboerne påpekes 
det at det allerede befinner seg 
nær tre hundre studentboliger i 
området og at «et for stort an
tall midlertidige beboere i ett 
område er uheldig for stabilite
ten i bydelen». Det ble også på
pekt at det området hvor boli
gene kommer, fungerer som et 
hinder for å skjule utsynet til 
de verksteder, brakker og indus- 
trianlegg som ligger mot 
Stakkevollveien. En del av ar
gumentasjonen til beboerne var 
basert på villedende opplysnin
ger fra teknisk etat. På tegnin
ger som var blitt offentliggjort 
var det tegnet inn mange flere 
parkeringsplasser enn det det er 
tenkt å lage. Det ble til og med 
foreslått i kommunestyret at det 
ikke skulle lages noen parke
ringsplasser. StUdenter har ikke 
bruk for bil, var holdningen. Det 
ble også lansert en siste alter
nativ løsning. Universitetet ei
er enkelte jordflekker i Stakke- 
vollanområdet. Dette kunne da 
bare overlates til SiTø, mente 
enkelte representanter. Men 
heller ikke dette området er re
gulert, samt at det ikke forelig
ger noen planer for hvordan 
eventuelle boliger her skulle ha 
sett ut.

Stort behov
Behovet etter studentboliger er 
stort i Norge. Ved forrige stats
budsjett fikk Tromsø midler til 
100 boliger, det er disse som 
skal bygges ved Stakkevollan nå. 
Håpet er at man ved årets bud- 

sjettoppgjør får tildelt enda fle
re boliger. Totalt er det et be
hov på ihvertfall 400 boliger til. 
Men det er ikke realistisk å tro 
at dette behovet fylles med det 
første.

- Det totale behovet etter stu
dentboliger i Norge er på ihvert
fall 2000 boliger, det er dette 
tallet departementene jobber ut 

fra. Samtidig fordeles det ut et 
antall på under 400 boliger over 
statsbudsjettet. Vi håper på få 
tak i omlag hundre av de i denne 
omgangen, sier Vidar bakken.

Kvartett
Tanken er å bygge slik at en ikke 
tar utsikten fra de som bor på 
Utsikten.

Dette vil bety lave bygninger.
- Vi kommer til å bygge hy

blene slik at fire og fire hybler 
deler kjøkken. To og to hybler 
vil også dele toalett og bad, for
teller direktøren. Planene har lig
get på bordet ganske lenge, så 
samskipnaden er klar til å bygge 
med en gang reguleringsplanene 
er klare.

Slik vil det 
se ut på 
Stakkevol
lan når 
samskipna
den er 
ferdig med 
det første 
byggetrin
net.
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KOM OG SE PÅ CD-ROM!
(CD-ROM = COMPACT-DISC-READ-ONLY-MEMORY)

-DU VET ALLEREDE AT EN CD-PLATE KAN LAGRE MUSIKK SOM DU SÅ SPILLER AV HJEMME I STUA DE : DU HAR EN MASKIN 
HJEMME SOM LESER INFORMASJONEN PÅ CD-PLATA.

-PÅ EN SLIK CD-PLATE KAN DU LAGRE FLERE TYPER INFORMASJON: CD-ROM BRUKES F.EKS. MYE TIL STORE TEKSTSAMLINGER: 
KATALOGENE VI BRUKER I BOKHANDELEN ER ET EKSEMPEL PÅ DETTE.

-DET DU KANSKJE IKKE VET ER ER AT EN CD-PLATE OGSÅ KAN KOMBINERE FLERE TYPER INFORMASJON: LYD, BILDER, FILM 
BITER OG TEKST.

-TIL SAMMEN UTGJØR DETTE ET SÅKALT MULTIMEDIAPRODUKT: 
AUDIOVISUELT HJELPEMIDDEL SOM KAN SUPPLERE BOKA.

-DISSE PRODUKTENE ER NOEN GANGER REN INFORMASJONSBANK, NOEN GANGER REN UNDERHOLDNING, OG OFTEST EN KOMBI
NASJON AV BEGGE DELER.

-DE NYE MULTIMEDIAPRODUKTENE BEREGNET PÅ HEIMEN ER GJERNE STORE OPPSLAGSVERK DER DU SELV KAN LETE FRAM I 
EN FORM OG I DEN REKKEFØLGE SOM PASSER DEG.

-INFORMASJONEN LIGGER GJERNE «LAG PÅ LAG» SLIK AT DU KAN SØKE VIDERE PÅ INFORMASJONEN SOM DU ER SPESIELT INTER
ESSERT I.

-VI VIL SE MER OG MER TIL DISSE PRODUKTENE I FRAMTIDA. NOE AV DETTE KAN DU FÅ KJØPT OG DEMOSTRERT PÅ AKADEMISK 
KVARTER.

DU TRENGER FLG. UTSTYR FOR Å KUNNE 
BRUKE CD-ROM HJEMME:
PC 486 m. windows og lydkort 
cd-romspiller m. høytaler (fra ca. kr.2500.- 
eller tilsvarende til Mac. Akademisk Kvarter

B K() II I)X

Hovedgården, Universitetet i Tromsø, 9037 Tromsø,Tlf: 77 644920
MER ENN BØKER!

S ri BlM RAB Vri I TllOMSØ
Disse forretningene og bedriftene innrømmer studenter rabatt mot at man viser studentbevis sammen med kvittering for betalt semesteravgift. 

For å unngå misforståelser bør man opplyse om at man er student og vise studentbeviset uoppfordret.
Rabattene som er angitt i denne oversikten innrømmes i perioden 15.8.95. til 15.8.96. Merk deg at rabattene som regel kun gjelder varer til ordinær pris.

Bladet Tromsø
l 30% rabatt på abonnement mot 

kontant betaling og visning av 
studentbevis.
Telefon: 77 65 66 00

Kvellos Barnemagasin
10% på varer til ordinær pris
Adr. Fr. Langesgt. 18 
tlf: 77 68 53 29

Babykos
; 10% på varer til ordinær pris. Og 

spes, pakkeløsn. for studenter, 
barneutstyr, vogner, senger og

? bilsikring.
f Adresse: Håpet (Vis-a-vis OBS
| og Normotor) tlf. 77 67 22 44
tI

Bilbørsen
15% rabatt på leie av personbil, 
varebil, minibuss 
tlf:77 66 6611

Neumann Bygg A/S
Fra 5 til 25% rabatt. 
Stakkevollveien 15. 
tlf. 77 65 72 33

I Domuskafeen
; 40, -kroner for dagens middag, kr 
' 5,-for kaffe/te minus 5. -kroner på 
? stor og liten langang

Nordix Data A/S
4% rabatt på Hyundai datautstyr. 
Stakkevollveien 27 (77610106)

J.M.Hansen
10%på butikkvarer untatt tilbuds- 
varer og hvitevarer der gir vi 5%. 
Leie: Bindingstid 10 mnd. 10% 
rabatt på leiepris. 1 mnd gratis 
ved tilleggsleie.
Adr. Storgt 56 tlf: 77 66 55 00

Chr. Hansen A/S
Fotoforretning
10% rabatt på film, kamera etc. 
15% på fremkalling og kopie
ring, 10% på forstørrelser o.l 
Adr.Fredrik Langesgt. 22 
tlf. 77685656

Chr.Hansen A/S 
Ekspressbilder
Samme rabatt som overnevnte. 
Adr. Veitasenteret tlf. 77 65 87 
20

Gjensidige
Studentforsikring.
Adresse: Storgt.92tlf.77 62 34 00

Heklekroken A/S
10% på gam til ordinær pris 
Adr. Skippergt. 6 tlf. 77 68 1787

Britts Boutique
15% på varer til ordinær pris 
Adr. Storgt.89 tlf. 77 68 41 00

Hotel Nord
20% på overnatting
Adr. Parkgt. 4 tlf. 77 68 31 59

Austad
10% på varer til ordinær pris. 
Adr.Sjøgt. 13 tlf. 77684551

SupergirlA/S
15% på varer til ordinær pris.
Adr. Kirkegt. 10 tlf. 77 683211

Prelaten
Studentpris på mat og drikke: - 
50.-kroner
Adr.Sjøgt 12 tlf. 7768 20 85

Platebaren A/S
15% på VG-lista, 10% på øvrige 
varer til ordinærpris med bonus- 
kort.
Adr. Storgt. 92 tlf. 77 65 53 56

Alberts Musikk A/S
15% på varer til ordinærpris.
Adr. Vestregt. 18 tlf. 77 6551 11

Brillehuset A/S
10% ved kjøp av nye komplette- 
briller, kontaktlinser og solbriller. 
20% på linsepleiemidler.
Adr. Storgt. 92 tlf. 7768

Vigdis parfymert og 
hudpleie
10% på varer til ordinærpris. 
(ikke hudpleie)
Adr: Storgt. 58 tlf. 77 68 67 83

Pizzeria Giovanni
20% rabatt på pizza og retter fra 
menyen. 10% rabatt ved 
utkjøring mandag til torsdag. 
Adr. Storgt. 132 tlf. 776111 22

Jensens Skotøimagasin
Eurosko. 20% på tilbehør, 10% 
på sko til ordinærpris.
Adr. Storgt. 79 tlf. 77 68 15 63

Skinnmestertn
15% på varer til ordinærpris. 
Stort utvalg i skinn klær.
Adr. Veitasenteret
tlf. 77 61 25 01

Sportshuset A/S
10% på varer til ordinærpris. 
Adr. Storgt.92 tlf. 77 68 36 68

Intersport Tromsø A/S
10% på varer til ordinær pris.
Adr.Sjøgt. 13 tlf: 77 61 19 97

Poulsen Interiørtekstil
10% på varer til ordinærpris. 
Adr. Veitasenteret 
tlf. 7768 04 33
Studio 7
15% på trening, sol og aerobics
Adr. Søndre Tollbugt. 7 tlf. 77 68 
82 88

UrmesterN. Andersen
10% på varer til ordinær pris.
Adr. Stortorgt 3 (vis-a-vis
Domus) tlf.77 68 26 25

Nye vinleggeren A/S
Alt av tilbehør for legging av øl d 
vin. 15% på varer til ordinærpris 
Adr. Strandgt. 34 tlf. 77 65 68 70

AKSJON STUDENTRABATT
I TROMSØ
adresse: Studentstyrets kontor 
v/Marianne Grimstad Hansen/Torbjf 
Flaatten
Hovedgården, UiTø
9037 Breivika
Tlf. 77644912
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Er du som student fanget i din egen lille verden? Ser du ikke lenger 
enn til neste side i pensum? Tror du universitetet bare består av 
studenter og nedstøvede professorer? Vet du egentlig hva som skjer 
rundt deg? Vi har tatt en kikk bak noen av de stengte dører og brin
ger her resultatet.

Riddere av den
ahadeniiahe
høyborg

Foreleserene dine hører du så 
mye til ellers at de skal vi ikke si 
så mye mer om. Isteden går vi 
bak noen av universitetets mange 
dører og tar en nærmere kikk på 
noen av de som far det hele til å 
gå rundt her på bruket.

Mens du fremdeles ligger og so- 
ver eller hva du nå gjør i sengen, 
er universitetet i full gang med å 
våkne til en ny dag. Men før det 
er klart til å ta i mot deg og ditt 
akademiske vesen krever også uni- 
versitetet sitt morgenstell. Ren
gjøringspersonalet gjør universi- 
tetet skinnende rent uten å ripe.

10.00.Biip
Når du sitter der fordypet i en bok 
eller viklet inn i vanskelige teori- 
er har vi tatt ett dykk under over- 
flaten og viklet oss inn i de mange 
undeijordiske gangene (kullver
ten) som finnes under universite- 
tets overflate. Her finnes på kilo- 
metervis med endeløse ganger. 
Det eksisterer et helt lite sam
funn her nede bestående av men
nesker syklende til og fra sine 
mange gjøremål. For å ikke gå oss 
vill har vi fatt med oss Sune Han

sen, førstebetjent i driftsavdelin
gen, til å vise oss vei nede i kull- 
verten. Han innrømmer for oss at 
han nok brukte litt tid før han ble 
tilstrekkelig godt kjent i gangene 
her nede. -Vi bruker kullverten til 
transport av varer, inkludert post, 
til og fra de ulike instituttene. En
del tekniske ting styres herfra og
så samt at det finnes en masse 
lagringsplass her nede, sier Sune. 
Håpefulle studenter med dårlig 
skotøy fremmer fra tid til annen 
forslag om at kullverten åpnes for 
studenter slik at man kan bevege 
seg tørrskodd fra forelesning og 
opp i kantinen. Dette har har imid
lertid Sune liten tro på er praktisk 
mulig å gjennomføre. Så forelø
pig er kullverten kun til benyttel
se for de som jobber her nede. 
Likevel hender det at man treffer 
på en og annen student som har 
forvillet seg ned her, kanskje på 
jakt etter et uridergrunnsuniversi- 
tet.

Vi følger Sune gjennom kull
verten på vei opp i administra

sjonsbygget som det så populært 
kalles. Vi er på vei til hittegods- 
rommet hvor studenter i frustrer
te øyeblikk har glemt sine bedre 
halvdeler. Her treffer vi Sigleif 
Johansen, vaktmester i det rosa 
bygget.

-Det meste her er fra skap som 
vi har klippet, forteller Sigleif oss. 
Han har en bemerkelsesverdig god 
orden der inne. Alt er lagret i kas
ser merket med når og hvor det er 
funnet. Innholdet i hvert enkelt

En tur i UB’s labyrinter.

skap er også skrevet behørig ned 
-Det hender faktisk at studente 
kommer tilbake flere år senen 
for å hente sakene sine, men dess 
verre i det nok altfor fa studente 
som kommer og henter tingeni 
sine. Nå etterlyser vi folk son 
kan holde et loppemarked så v 
blir kvitt en del av det som ligge 
her, avslutter Sigleif som lover 2 
han heretter kommer til å væn 
endel på kontoret sitt da det nå gå 
mot skap-klippe-tid.

Byråkrat Gisle har den beste stolen, den største Mac'en og den høyeste lønningen.

14nr. 10
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Kokken Odd kan ikke forklare 
hvem som oppfant klassikeren 
’’Gryte m/ris 25,-”
ALLE FOTO: SVEIN INGE NAUSTVIK

12.00.Biip
Når du føler din tolvte time er 
kommet og du tror du skal sulte i 
hjel. Da er det godt å vite at det 
er noen der som tenker på deg og 
ditt begjær etter noe å putte i 
munnen. Kantinematen er utskjelt 
og det som verre er, men visste 
du at det faktisk er noen som la- 
ger den. Kokk Odd Bendiksen, i 
bygget med det nye navnet, lager 
maten du spiser til middag. I dag 
er det stekt seifilet til middag og 
30 kilo med sei som skal stekes 
og porsjoneres ut til et par hun- 
dre sultne studenter. -Det er ikke 
alltid det vi lager blir slik vi had- 
de tenkt, men vi prøver likevel å 
få det til å se fint ut, sier kokken 
Odd. Men studenter er jo ikke av 
dem som legger to gafler i mel- 
lom for å klage hvis de føler for 
det. -Det er klart vi av og til får 
klager på maten vår, men da får 
de enten ny mat eller pengene 
igjen. Vi mener selv at vi lager 
god og spisende mat, sier Odd 
som avviser at studentene er kres- 
ne og som selv hevder at han spi- 
ser middag i kantinen hver dag. - 
Det jeg liker best er å lage lasag- 
ne. Det er også en rett studente- 
ne setter veldig stor pris på, av- 
slutter Odd som ikke helt kan sva- 
æ på hvem som oppfant klassi- 
taren «Gryte m/ris 25,-».

15.00. Biip
Klokken nærmer seg stengetid 
for byråkratiet og før de i horder 
drar hjem til middag oppsøker vi 
Gisle Johansen, den eneste ekte 
representant for det studentpoli- 
tiske byråkrati. Som organisa- 
sjonssekretær for studentstyret 
er han ansatt for tre år. Det betyr 
at han må overvære minst tre stu- 
dentstyreledere. Nå er han på sin 
andre, men er langt fra halveis. - 
De byttes så fort at jeg ikke rek- 
ker å bli lei dem. Dessuten er det 
et ungdommelig og hektisk mil
jø her som holder motet oppe, 
forteller han. Gisle får aldri spil- 
le kjekkas, kommer ikke til Oslo 
på møter og opptrer sjelden i me- 
dia. Nei, han sitter der og skriver 
møteinnkallelser med påfølgen- 
de referat. -Å, referat og møte 
innkallelser er det kjedeligste jeg 
vet, men det må dessverre gjøres 
det også, sukker Gisle. Nei, da 
viser han heller stolt frem data- 
basen han har laget med oversikt 
over alle de studentpolitisk valg- 
te som sitter i ulike verv rundt 
omkring. Gisle virrer heller ikke 
rundt som en annen studentpoli- 
tisk broiler og kakler, nei han sit- 
ter stille og rolig bak sin pult

20.00. Biip
Har du noen gang opplevd å utlø- 
se alarmen på UB ved at du tilfel- 
digvis mistet en bok ned i sekken 
din og lukket den raskt igjen uten 
at du merket noe som helst. For 
merket blir du først når du skal 
gå ut. Da går alarmen og Morten 
Skogly kommer springende. Da 
nytter ingen bortforklaringer, nei 
da er det bare å si rett ut at du er 
uskyldig og Morten tror deg. For 
Morten er sivilarbeider og opp-

lært til å tro godt om sine med- 
mennesker. Likevel tar han stu- 
denter gang på gang på vei ut dø
ren med bøker i sekken. -Jeg 
skjønner ikke vitsen med å stjele 
bøker. Da frataes andre mulighe- 
ten til å låne den boken. Jeg er 
prinsipielt i mot å eie bøker. Bø- 
ker er til for å lånes og ikke eies, 
sier Morten. Det er imidlertid 
noen som ønsker å eie bøken på 
UB mer enn andre og Morten for- 
teller om studenter som boksta- 
velig tatt blir tatt med buksen ne
de der de gjemmer seg på toalet
tet med tom bag mens de venter 
på at UB skal stenge

24.00. Biip
Når du nå har krøpet til køys hos 
deg selv eller du er ute på byen i 
håp om å krype til køys hos andre 
er universitetet også i full gang 
med å falle i søvn. Ole Lukkøye 
er i dette tilfellet et knippe Se-

curitasvakter. De spaserer be
stemt rundt på området hele nat
ten og skremmer forhåpentligvis 
vekk det som måtte være av skur
ker og banditter som er ute etter 
å stjele lesesalsplassen din. Og 
at de er opptatt og viktig er det 
ingen tvil om. -Jeg vil ikke uttale 
meg om noe som helst, du får 
snakke med sjefen min og høre 
om han vil si noe. Dessuten må 
jeg gå ut på runde nå, var svaret vi 
fikk av en av dem når vi spurte 
om hva han synes om å være vakt 
på universitetet.

07.00. Biip
Mens du fremdeles ligger å so- 
ver eller hva du nå gjør i sen- 
gen..........

nr. 1015

med full oversikt over det meste. 
At det i stor grad er han som 
setter dagsorden på dette konto- 
ret er en kjensgjerning. Og at Gis- 
le sitter godt der han sitter er det 
ingen tvil om. Han innehar tross 
alt den beste stolen, den største 
Mac‘en og den høyeste lønnin- 
gen.

Jørgen Flint
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Toer 
mine 
hender

D
et var ikke det som var 
meningen. Men det er nå 
engang skjedd. Skaden er 
uopprettelig. Hvis man nå syns 

det er en skade. Enkelte fore
trekker å få alt inn med teskje. 
Det hender det er en fordel. Det 
har skjedd før også. Da var det 
ikke min skyld. Resultatet var 
også et helt annet. Og ingen sa 
noe. Likefult. Her er jeg igjen. 
Denne gangen vil jeg gjøre det 
enda verre.

For å starte et sted. Forvirring 
oppstår ofte når man vil si flere 
ting på en gang. Eller misforstå
elser. Eller noe helt annet. Man
gel på forståelse for eksempel. 
For stor skje til for liten munn. 
Men det var ikke bare bomskudd. 
Minst ett mål også. Det gjorde 
godt. Venter du en forklaring?

J
eg husker da jeg var liten. 
Skjønt jeg husker ikke alt. 
Men noe husker jeg. Brokker 
av noe. Episoder. Hvis jeg fortel

ler om mine opplevelser til men
nesker som var med på den, hus
ker de ofte ikke. Derimot husker 
de noe helt annet. Som jeg ikke 
husker. Slik er vår subjektive lag
ring av minner. Noen liker majo
nes. Andre ikke. Noen liker oli
ven. Andre ikke. Det meste er 
altså subjektivt.

Noen ganger kommer en slags 
lyst over meg. Lysten til å lyve. 
Lysten til å berøre. Lysten på noe 
søtt. Eller salt. Eller frisk luft. 
Jeg er ikke alene om lyster i den
ne verden. Men det stemmer ikke 
at har man lyst har man lov. Tvert- 
imot har du lyst, har du som regel 
ikke lov. Bærene henger for høyt. 
Isen er for dyr. Eller personen 
for pen, eller var det for dum. 
Uansett lysten ble ikke innfridd 
og du og jeg går rundt og banner. 
Faen, sier vi. Det regner.

D
et er ikke alltid kontras 
ter gjør ting klarere. Det 
er ikke alltid kontraster 
er å foretrekke. Svart og kvitt kan 

fort bli altfor svarthvitt. Det er 
de fleste enige om. Kine Helle- 
bust har en fin sang om det. Det 
er ikke alltid kontraster er å fore
trekke selv for kontrastens skyld. 
Det er ikke alltid effekten opp
nås. Eller passer i sammenhen
gen.

Det var alt for denne gan
gen.

Smerten ved å elske
Marguerite Duras’ nye roman 
Elskeren fra N ord-Kina er 
den samme historien som i 
Elskeren fra 1985, som også 
er filmatisert. Men så er kan
skje ikke historien det viktig
ste.

MK

Duras er kjent for å ha et komprimert 
språk, på grensen mot det absurde og van
skelig i all sin enkelhet. Ordvalgene til 

forfatteren betyr mye. Det 
som sies mellom linjene, det 
som aldri sies. Ordene bak 
ordene. Historien bak his
torien. Duras skriver om ha
vet, døden og kjærligheten. 
I så måte om velbrukte te
maer. Likevel i en langtfra 
klisjéaktig stil.

Selvbiografisk
Forfatteren legger ikke skjul på at dette er 
en selvbiografisk roman. Hovedpersonen 
i denne romanen far idéer til romaner, det 
henvises til i fotnoter at forfatteren Duras 
faktisk har skrevet disse romanene. Slik 
setter forfatteren selv likhetstegn mellom 
seg og sin egen hovedperson. Hun sier i 
forordet at hun vil skrive historien om 
elskeren fra Nord-Kina og barnet. «Den 
var ennå ikke der i Elskeren, det manglet 
tid rundt dem.» Til forskjell fra Elskeren 
som var skrevet i jeg-form er denne roma
nen skrevet i 3.person og «hun» skal hete 
Barnet. I tillegg er Tanh, en vakker unggutt 
som er morens sjåfør en sentral person i 
denne romanen.

Filmatisk
Romanen er filmatisk i enkelte sekvenser. 
Beskrivelsene. Bildene. Hun starter med 
stedet episoden finner sted: «Det er el
ven», som et kamera, rykker hun nærme
re: «Det er fergen over Mekong.» Så kom
mer vi enda nærmere, treffer menneskene 
på fergen. Barnet og Kineseren.

Og hvis det skulle være tvil har forfat
teren en del fotnoter der hun sier hvordan 
enkelte løsninger kunne vært brukt i en 
film.

Boken bobler av begjær. Barnet be
gjærer Kineseren. Og omvendt. Barnet 
begjærer venninnen Héléne Lagonelle.

Duras’ nye 
roman om 

samme 
elskeren som 

i Elskeren 
(85), med 

nye ord.

Barnet begjærer lillebroren Paulo og Mo
rens sjåfør Tanh. Og man elsker hveran
dre. Men kjærligheten er smertefull. Man 
omfavner hverandre og gråter. Det er smer
tefullt å elske, både fysisk og psykisk. Og 
den sentrale kjærligheten mellom Barnet 
og Kineseren er umulig. Han er kineser 
og hun er hvit. Hun er fattig og han er rik. 
Han er nærmere 30 og hun 14 og et halvt. 
De vet begge at de skal skilles, de vet at 
han skal gifte seg med en kinesisk kvinne 
og de vet at de vil fortsette å elske hveran
dre.

Magisk kraft
Hva som fenger ved Marguerite Duras ro
maner er vanskelig å si. Det er som om 
hennes enkle, hermetiske stil har en ma
gisk kraft som treffer et sted i magen, 
snarere enn i hodet. Og likefullt er hun en 
intellektuell forfatter. Har man sansen for 
hennes romaner føyer nok denne seg inn i 
rekken av perler.

Ellisiv Lindkvist

NATTMØTE
- Av Tore Høgås -

En svart katt
møter meg

nø lcnd€ 
strekker jeg ut en hånd som

kjærtegner kjærtegnes

fri går jeg tilbake igjen

den går videre
Ser dens hvite bryst
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«Vi bruke feskeauan tell klinkekule!» FOTO: NICOLAS HORNE-TOTALTEATERET/HT

To gode søstre
Onde stemødre og stesøstre, forskjeller mellom 
kjerringdattera og manndattera. Vi kjenner pro
blematikken fra eventyrene, men den er slett ikke 
uaktuell. Moderne samlivsdrama i en ung versjon 
framføres i teaterstykket «To Søstre» i Rådstua.

Det er ikke bare greit når mam- 
maen til Ragnhild og pappaen til 
Ristil blir kjærester og flytter 
sammen. Ristil låner alltid tusj- 
ene til Ragnhild uten å spørre, og 
pappaen hennes, Ask, er alltid 
sint. Han kjefter aldri på Ristil,

De gamle er 
forsatt eldst
Fjortende september 
var det åpning av 
kunstmuseets jubile
umsutstilling. At de 

' ifølge pressemeldingen 
fylte ti år fikk naturlig- 

i vis enkelte av redak- 
| sjonsmedlemmene til å 

stusse litt. Det var jo 
bare to år siden de 
hadde femårsjubileum.

Forklaringen var naturligvis 
grei nok: Den gang var det mu
seets faktiske oppstart som ble 

feiret, nå var det 
dannelsen av 
stiftelsen som 
skulle markeres. 

Som gjest 
hadde de hentet 
inn tidligere di
rektør for Na
sjonalgalleriet, 
Knut Berg. Han 

innledet sin åpningstale med å 
kremte på gammelmannsvis, 
.unnskylde seg for tiltagende se- 
uilitet, hvorpå han ledet oss ut 
1 sine kunstbetraktninger på po
etiske vinger.

I den anledning har styret 
Plukket frem endel av de god

enda hun var like mye med da 
ting gikk galt. Ristil blir lei av at 
Ragnhild låner hårklemma hen- 
nes og sliter den ut. Dessuten 
lager den nye mammaen hennes 
en ekkel, brun havregrøt som 
klistrer seg til ganen, og ødeleg- 

biter fra lageret sitt som skal 
presentere bredden i den sam
lingen de etterhvert har bygd 
opp-

Skulle man ha lyst til å være 
riktig ufin, kunne man jo inn
vende at det eneste spesielle 
rent kvalitetsmessig, var at det 
ble servert ordentlig vin til en 
avveksling, men det ville være 
urettferdig.

Bredden spenner fra de 
gamle romantiske verkene som 
de fikk fra nasjonalgalleriet 
ved opptarten, til en rekke av 
de nordnorske kunstnere som 
er innkjøpt de siste årene.

Gledelig nok er det i ho
vedsak gode bilder som er valgt 
ut, og vitner om en bevisst inn
kjøpspolitikk. Likevel opplever 
jeg som det som litt frustre
rende å finne en strektegning 
fra 1953 av Bendik Riis -skis
se av en politisk fange - og 
være nødt til å innrømme at i 
en del sammenhenger er det 
fortsatt de gamle som er eldst.

Jan Martin Berg

Knut Berg - ennå ikke 
så senil som han selv 

skulle ha det til.
FOTO: JAN MARTIN BERG 

ger den hyggelige tannpusstunda 
mellom far og datter.

Det er ikke lett å omstille seg 
fra tosomheten til en familie på 
fire.

Det oppstår flere konflikter 
mellom alle parter, som et tred- 
vetalls publikum tydeligvis var 
familiære med. Gjenkjennende 
latter og medfølende fortvilte 
smil. Visst går det bra til slutt! 
Tross alt er det bra å ha ei søster 
man kan krangle og rive ut fiske- 
øyne med.

«To Søstre» er et resultat av 
to års samarbeid mellom Total- 
teateret og Hålogaland teater. 
Stykket er skrevet av Ingeborg 
Eliassen. Ti års erfaring med å 
leve i stefamilie har gitt histori- 
en et hverdagslig, levende og ek- 
te bilde på alvoret og komikken 
som oppstår når en enslig far og 
en enslig mor danner en familie.

Dette er ikke Shakespeare, ei 
heller Hamsun. Likevel en histo- 
rie med dramatikk og kjærlighet. 
Rådstua er intet colosseum, men 

fungerer godt for et lite, muntert 
publikum. Ei diger dør og fire 
kjempestoler brukes som kulis
ser gjennom hele handlinga.

Dette er ikke et stykke kun 
for de mest intellektuelle. «To 
Søstre» kan sees av voksne så vel 
som barn; det passer like godt til 
produkter av den staute kjemefa- 
milie, som for folk med egen er
faring fra stefamilier.
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Hun har studert sosiologi og snakker mye om sosial trivsel og 
integrasjon sett i sammenheng med det faglige. Hun er koordi
nator for fagutvalgene på ISV/ISL.

Sosialt samvær øker den faglige trivselen, sier Eidi Ann. FOTO: VEGARD BØNES

- er nisen hønemoro o
Navn: Eidi Ann Hansen
Alder: 23
Studerer: Historie grunnfag

Vi treffer Eidi Ann i kantinen. Hun er 
sulten og skal spise sin lunch som be
står av to tomater og et par skiver med 
ost. Grunnen til at hun engasjerte seg i 
fagutvalget på IS V forklarer hun på den
ne måten: -Jeg var ny student og visste 
ikke hva et fagutvalg var, så jeg var litt 
nysgjerrig på det. Det var vel mer en 
tilfeldighet at jeg ble med i det hele 
tatt. Hun begynte som representant for 
seminargruppen sin på sosiologi. Si
den ble hun sekretær og deretter leder 
for utvalget på sosiologi. I sommer ble 
hun valgt til koordinator for alle fagut
valgene på ISV/ISL. Dermed sa hun opp 
jobben sin i hjemmetjenesten for psy
kisk utviklingshemmende og satset fullt 
og helt på fagutvalgene. -Jeg vil trekke 
litt mer i trådene og påvirke, er hennes 
forklaring på hvorfor hun ville bli fag- 
utvalgskoordinator. Foreløpig har ikke 
Eidi Ann fått noen penger for jobben 
hun gjør slik hennes to forgjengere fikk. 
VISAM midlene de fikk har nå tatt slutt, 

men hun hun håper hun etterhvert kan få litt 
lønn gjennom instituttet.

Løsere omgivelser
Eidi Ann snakker mye om fest. Hun ser 
granskende på meg og konstaterer at hun 
ikke har festet med meg enda, men det har 
hun åpenbart med fotografen. Det er tyde
lig at hun setter stor pris på sosialt samvær. 
-Det er enormt viktig for at man skal kunne 
få et godt miljø på faget. At studentene 
treffer hverandre i litt løsere omgivelser 
hjelper mye på den faglige trivselen. Dette 
er en viktig del av fagutvalgenes oppgave. 
Det å integrere folk sosialt på faget.

-Det er heller ikke så ofte at det blir tatt 
noe sosialt initiativ fra seksjonens side. 
Jeg ble positivt overrasket på historie hvor 
jeg går. Der fikk vi en utrolig god start på 
semesteret. Seminarlederne våre ordnet i 
gang en fest for oss. De ordnet med mat og 
alt det praktiske. Et slikt uformelt treff 
hvor man fikk snakket med seminarleder- 
ene i litt andre omgivelser var med på å gi 
meg inspirasjon og gjøre meg tryggere på 
faget, forteller Eidi Ann.

Som fagutvalgskooidinator har Eidi Ann 
ansvar for å sparke i gang fadderordningen 
og ta vare de fagutvalgene som ikke overle

ver ferier og eksamenstiden. Ellers har hun 
også en sosial funksjon på fagutvalgene.
- Jeg prøver også å være tilstede slik at folk 
ser at jeg er der og kan spørre meg om ting 
hvis det er noe de lurer på eller vil snakke 
om, men jeg er ikke noen hønemor som går 
og passer på, påpeker hun.

-Jeg håper også etterhvert at jeg får min
dre å gjøre slik at jeg kan begynne å lese 
igjen. Det har ikke blitt for mye tid til det i 
det siste, sukker hun. Som både kormed- 
lem, fjellgruppamedlem og en aktiv spiller 
av undervannsrugby i SURK (studentenes 
undervanns rugby klubb) sier det seg selv at 
det blir få timer på lesesalen. Eksamen skal 
Eidi Ann ta, hva hun skal bli når hun blir 
stor har hun ingen anelse om.

-Det er ingen krise hvis jeg ender opp 
som lærer, konstaterer hun og tenker på 
den lærervennlige fagkombinasjonen hun 
nok ender opp med.

Studiehverdag
- Som studenter på et universitet har vi 
nok mistet litt av den «klasseromeffek- 
ten» vi har tidligere i skolesystemet.

Dette er fagutvalgene med å bøte på. 
Vi skal få studentene til å engasjere seg i 
sin egen studiehverdag og dermed bli 

tryggere på seg selv, sine medstu
denter og faget, sier Eidi Ann.

Fagutvalgene driver også med en 
del rent faglig arbeid. Eksamensse
minar og evaluering av pensumlister 
er ting de jobber med. De har også 
representanter på ulike nivå på fa
get.

Arbeid fører frem
-Det kan nok virke litt skummelt for 
noen å sitte t seksjonsrådet sammen 
med professorer og andre ansatte, 
men det er nok bare til å begynne 
med. Dette er også en viktig del av 
vårt arbeid for at vi skal bli hørt og 
for at vi skal kunne påvirke. Vi har 
mange eksempler på at det arbeidet | 
vi gjør faktisk fører frem.

Lunsjen er over. Vår tilmålte tid | 
er ute. Eidi Ann skal tilbake til kon
toret sitt og være sosial med resten 
av den store fagutvalgsfamilien. 
Kanskje vanker det en fest

Jorgen Flint
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Sensuelt, vilt - HÅ
Tirsdag 19.09.95. Svensk 
gruppe. AGORA. Brasiliansk- 
inspirert jazz. På portugisisk. 
I Tromsø. På Teaterkafeen. 
Klokken er 21.00. Ojojojojoj.

Ute regner det, men vi er ikke ute. Vi 
venter, vi. Tar en røyk. Folk setter seg. 
Klokken er kvart over fem i Tokyo. De 
kunstige træme blir nesten ekte i det dun
kle lyset. Vi tar en røyk til. Folk setter 
seg. Noen klimprer litt på en gitar. Bandet 
presenteres.

Bebaje-bebaje
Da skjer det. Uten forvarsel eller intro
duksjon fra de svenske bandmedlemmene. 
Det skjer. Lydrommet fylles. Kafeen skjel- 
ver. Ekstatiske toner finner deg. Tar tak i 
tøttene dine. Lar dem bevege seg i takt 
med hodet ditt som begynner en ivrig dans 
sammen med det lange håret de fleste har. 
Munner smiler. Og sånn fortsetter det. 
Trommer, bass, gitar, synth tar oss med på 
flyturer der SAS ikke har noe å stille opp 
med. Sopransaxofon og vokal synger 
sammen. Noen ganger ord. Noen ganger 
bare lyder. Bebaje-bebaje-bebaje.

Ojojojojoj
Og vi lar oss forføre. Vilt, heftig. Lukker 
vi øynene tar de tak i oss. Løfter oss opp 
gjennom norske fossefall. Vilt, heftig, før 
vi får slappe av på en sky og roe litt ned 
over Atlanteren før nedstigningen begyn- 
ner. Vi er der. I Brasil. I heftige rytmer 
sammen med vakre, fargerike, strålende 
glade folk som smyger seg mellom oss. 
Tar oss med på dansen gjennom gatene. 
Ojojojojoj. Klapp-klapp-klapp. Vi lander 
trygt i Teaterkafeen igjen. Plastbladene 
skjelver litt i etterdønningene. Almaz Ye- 
bio på vokal smiler sitt strålende, halv- 
mystiske smil og takker for applausen. - 
Ja, jag år lite halvmystisk. Pappan min 
er från Eritrea, men mamman min år 
svensk.. Så begynner en ny melodi. Kan- 
hende var det den om hunden Ilke som 
døde. En nydelig, trist en. Det var Fredrik 
på bass sin hund. Makan til sensuelt bas- 
spill! Mange av låtene har bandmedlem
mene Anders på gitar og Mikael på saxo- 
fon skrevet selv. Røyken forsvinner opp i 
de dunkelrosa lyskasterne.

Pause
Agora lever. De føler. De spiller sammen. 
De kjenner hverandre. Selv om øynene er 
lukket. - Ja, det år tråvligt å spela sånn 
W musik.. Sier de. Og virker som om de 
lever et helt liv gjennom en konsert. La du 
merke til ansiktsuttrykkene deres? Kon
sentrert. Ekte. Lukkede øyner. Hva tenker 
de på, når de beveger seg, skaper, improvi
serer toner som treffer oss? - Nei, jag 
tinker nu mest på sprit - ock på tjeior, 
sier Terje Trommis. - Jag tånker på når 
Terje drekker sprit, sier Anders Gitar. - 
Ocfc jag, jag tånker bara på tjeior, sier 
Mikael Sax. Så smiler de og ler litt og sier 
at det kan vi ikke skrive, men det gjør vi 
likevel, og så er pausen over. Nå vet vi at 
Agora betyr «NÅ» på portugisisk, at ban
det har gitt ut to plater, at de er på turne og 
21 det er - en jåttetråvlig publik ock et

Ny kulturside
Studenten er Utropias nye faste side 
fr v| vil intervjue en student i hvert 
Summer. Enten en som har utmerket 
seg utad eller sysler med kunstneriske 
°g kulturelle aktiviteter for seg selv 
éventuelt på noen annen måte er et in
teressant intervjuobjekt.

Kjenner du noen som driver i det 
skjulte og fortjener søkelyset retta mot 
8eg ligger nå mulighetene til rette for 
*få sunget ut. 4J

Lykkelige må de jentene være som Mikael tenker på nå. Aaah! FOTO: KJERSTI BAKKEN

optimalt lokal i kveld.. Men det er vel 
sånn de må si. tenker vi. Men bassgitaris
ten Fredrik sier han kjenner det på vib- 
ene. Vibrasjonene. Så da, så. Da er det vel 
riktig, da.
Tilbake i lokalet kommer varmen fram i 
kinnene, vi er om mulig enda mer motta
kelig. Lar oss vugge, riste og da vi bølger

oss mot slutten kjenner jeg noe vått på 
kinnet. Den renner og renner. Liksom til
synelatende uten grunn. En personlig en i 
tilfelle. «Ett kårleksmdte» utløste tåren 
og alt blir bare tåkete og vakkert, og jeg 
greier nesten ikke å klappe etter siste num
mer engang. Heldigvis gjør andre det, og 
bandet kommer tilbake. Trommisen først,

Samisk/etnisk konsert frister Norsk Tropisk Vennskapsklubb på Kulturkaféen med
lørdag 30. september.

«Samisk/etnisk orkester» står altså på plakaten og det er cD-aktuelle Johan 
Sara Jr. fra Alta og Masi med band som spiller. cD’en består av tradisjonell og 
egenprodusert joik, og musikken er både afro- og jazzinspirert. Alle samiske 
foreninger i Tromsø er invitert i tillegg til ulike innvandrer organsisajoner og 
norske organisasjoner som slutter seg opp om det flerkulturelle Tromsø. Det vil 
også bli servert samisk mat og Bob Benoni vil spille tropisk musikk før og etter 
konserten.

Jazz- og foredragskvelden som var satt til 7. oktober er utsatt og vil komme 4. 
november istedet.

han dunker litt forsiktig. Så dunker det 
langt bortenfra et steds. Agora smyger seg 
på plass. Og så løsner det litt flere tårer 
før vi må løpe som noen gale for å nå siste 
bussen hjem. Takk.

IL Si^r^Sandber^^^^^^^_^^ 
f

Samisk kulturhus
Det blir samisk kulturhus i Tromsø, det 
avgjorde kommunestyret 20. septem
ber. Ingrid Wemberg , representant for 
NSR, Tromsø sameforening beskriver 
vedtaket som historisk. Det ble enstem
mig vedtatt at Tromsø kommune skulle 
realisere et samisk kulturhus som også 
skal være et urfolkssenter i byen. Dette 
er tatt som et eget punkt i Strategisk 
næringsplan. Tiltak skal iverksettes som 
ønsker at Tromsø skal utvikles som sen
ter for internasjonale urfolkssenter.
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ten hans, og på skolen havnet han 
ofte i slagsmål.

Tenårene ble langt fra bedre. 
Et kraftig og langvarig utbrudd med 
kviser, gjorde at han ble sendt på 
sykehus for behandling. Der for
søkte legene å skjære vekk de svæ- 
re byllene, noe som resulterte i et 
arret og vansiret ansikt, og en to
tal sosial isolasjon for charles.

15 år gammel begynte han så 
smått å skrive, og i en alder av 16 
startet han sin langvarige «karrie
re» som alkoholiker. Han gikk to 
år på college i LA i mangel på noe 
annet å gjøre. Han tok de letteste 
fagene og brydde seg ikke stort 
med dem. Da tilbrakte han heller 
mer tid på biblioteket, hvor han

toret» utgitt (på norsk i 1993). 
Den beskriver hans hatforhold til 
det amerikanske postvesenet, 
hvor han utførte en mangeårig tje
neste. Tyranniske overordnede, 
tåpelige rutiner og andre dårlige 
arbeidsforhold, gjorde at han måt
te slutte for å unngå å bli full
stendig gal. I tjue netter satt han 
oppe og skrev på romanen, mens 
han konsumerte 10 liter whisky, 
25 six-packs med øl og innhaler- 
te åtti sigarer. Boken solgte snart 
i over førti tusen eksemplarer i 
statene, og ble oversatt til en 
mengde språk. I Tyskland, hans 
andre hjemland, ble boken en 
bestselger.

I 1973 ble det laget en doku-

leste store mengder litteratur, bå
de amerikansk og utenlandsk. Han 
fant ut at det var svært lite av de 
litterære verkene han likte. Blandt 
de få forfatterne han hadde noe til 
overs for, var Hemingway (de tid
ligste verkene) og Knut Ham- 
sun(!). Til tross for de to årene på 
college, sa Charles Bukowski all
tid at han stort sett var selvlært, 
både når det gjaldt sitt forfatter
skap og allmenne kunnskaper.

I 1982 så han seg istand til å 
skrive om sin mildt sagt vanskeli
ge bame-og ungdomstid. Resul
tatet ble «Ham On Rye» (norsk 
utgave: «Nedenom og hjem», Ti
den, 1993), og Charles tilegnet 
boken til sin egen brutale far og 
alle andre jævlige fedre i hele ver
den. Handlingen i boka blir sett 
gjennom øynene til Charles' al- 
ter-ego: Henry Chinaski. En ta- 
peraktig unggutt med en hard opp
vekst. Men det er først og fremst 
en selvbiografisk roman; om livet 
som outsider til en begynnende 
kunstner.

der og aviser i håp om å få dem 
publisert. Alt ble returnert med 
avslag og refusjoner.

Så endelig, som 24-åring fikk 
han sin første novelle på trykk i 
magasinet «Story». Historien het 
ironisk nok: «Aftermath of a 
Lengthy Rejection Slip» (Følge
ne av et lengre refusjonsbrev). I 
denne novellen, som i det meste 
han etterhvert kom til å skrive, 
blandet han biografiske hendelser 
i skjønnlitterære tekster. Han dik
tet sjelden opp noe, men skrev 
om det han så, gjorde eller mente.

mentarfilm om ham: «Bukowski» 
av Taylor Hackford. Filmen vant 
flere priser. Charles Bukowski ut
ga i 1975 sin andre roman «Facto
tum», og i 1978 kom «Women». I

Sultet og drakk
Etter college heiv han seg på en 
fyllekule og en omflakkende til
værelse rundt om i USA. I denne 
perioden som varte i ti år, sa han 
selv at han må ha hatt omkring 
hundre forskjellige jobber. Alt fra 
truck-kjører, bensinstasjonsbe- 
tjent og oppvasker, til arbeid på 
en hundekjeksfabrikk og et slak
teri. Flere ganger sultet han og 
foret seg selv med én sjokolade 
per dag, mens han forsøkte å skri
ve. I de bedre periodene kunne 
han skrive opptil fire-fem novel
ler på en uke. Disse novellene 
sendte han til forskjellige ukebla-

Tøff oppvekst
Charles Bukowski ble født 16. au
gust 1920 i Andemach, en liten 
by i Tyskland. Moren var tysk og 
faren tysk-amerikaner, utstasjo- 
nert som soldat. I 1922 flyttet fa
milien til Los Angeles i USA, hvor 
Charles kom til å leve mestepar
ten av sitt liv. Barndommen var en 
hard prøvelse for ham. Han vok
ste opp midt under depresjonsti
da, noe familien hans fikk merke 
selv om de ikke var blandt de fat
tigste. Både moren og faren gikk i 
lengre tid arbeidsledige. Hjemmet 
bar preg av streng disiplin og nøy
aktighet, og var rensket for alle 
spor av kjærlighet og omsorg. Fa
ren Henry hadde et uberegnelig 
temperament som han fant utløp 
for gjennom å slå kone og barn 
nesten halvt fordervet. Charles 
fikk smake barberreima flere gan
ger i uka. De aller fleste gangene, 
syntes han selv, for bagateller. Han 
hadde få venner. Ungene i nabola
get moret seg mange ganger med 
å mobbe han for den tyske aksen-

lagt inn på sykehus med massive, 
indre blødninger. Han fikk be
skjed om å slutte å drikke, et råd 
han ikke tok til følge. Han fant 
seg et vanningshull og fortsatte 
skrivingen, og når han ikke skrev, 
var han å finne på veddeløpsba
nen. Charles Bukowski var nå i 
begynnelsen av tretti-årene, og 
han begynte å skrive dikt. Han 
skrev en hel mengde med dikt og 
visste ikke helt hva han skulle 
gjøre med dem. Han sendte dem 
rundt, og fikk positivt svar fra et 
lite poesimagasin i Texas som 
het «Harlequin». Bukowski gif
tet seg en knapp stund senere med 
eieren av bladet, Barbara Frye. 
Ekteskapet havarerte etter to og 
et halvt år. Etterpå levde han et 
nokså rolig liv, selv om ryktene 
florerte om hans hemningsløse 
atferd og omgang med alkoho
len. Han fikk publisert dikt i et 
utall undergrunnsmagasin, sam
tidig som han jobbet i det ameri
kanske postvesenet. Tilsammen 
jobbet han der i over femten år.

I 1962 ble Charles Bukowski 
kåret til «outsider of the year» av 
bladet «The Outsider», noe som 
førte til en samling med utvalgte 
dikt: «It Catches My Heart in It’s 
Hands: New & Selected Poems 
1955-1963». I 1966 møtte Bu
kowski John Martin, grunnlegge
ren av Black Sparrow Press, og 
han fikk sitt litterære «hjem». Han 
skrev «Notes of a Dirty Old 
Man», og den kom i bokform på 
forlaget Black Sparrow. Førtini 
år gammel kuttet han ut jobbing 
og ble skribent på heltid.

Skrev dikt
Som en følge av hans ekstremt 

usunne livsstil, ble han til slutt

an kunne finne på 
J å spy midt i sin

egen dikt-opples- 
W B ning når han opp- 

trådte. Han ban- 
net og drakk seg 

dritings i såvel cocktail-parties 
som ombord i fly. Han skaffet seg 
et rykte som kvinnegal, fyllik og 
svin, et rykte han ga faen i og lev
de opp til. Han hadde likevel sin 
hærskare med trofast publikum. 
Idag har han status som kult-figur, 
og er et idol for mange, særlig på 
den amerikanske vestkysten, i 
Tyskland og Frankrike. Han var 
taperen som ble til en helt.

Kultfigur
Charles Bukowski kunne ha vs 

kjent av langt flere i dag, hvis i, 
hadde vært hans mål. Men det', 
det ikke. Han befant seg nede^ 
på den litterære rangstigen, ogt 
var en posisjon han valgte se^ 
Det er og en av grunnene til at b

1980 var han en etablert forfattf l 
og dette året ble også hans førS l 
bok på norsk gitt ut: «Dagene f * 
ker avsted som ville hester ov( 
alle hauger». På hans syttiårs^ 
kom «Septuagenarian Stew»,' 
slags biografisk gjennomgåelse!r 
hans liv, med dikt og historie^ 
Charles Bukowski døde nier ’ 
mars 1994 i sitt hjem i Califorr1
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har en enorm popularitet i under- 
gninnens miljø. Han er blitt en 
hultfigur innen sin genre av un- 
dergrunns-litteratur, og det er 
overens med hans ånd.

Han tolererte ikke noen rose- 
malt tilværelse, og var særlig kri- 
tisk til de pretensiøse, akademis- 
he og kommersielle amerikanske 
nåtids-forfatterne. Han følte seg 
'kke hjemme i noen litterær bås, 
og selv om noen forsøker å se han 
■sammenheng med «beat-poete- 
ne» (Jack Kerouac, Allen Gins- 
berg m.fl.), var dette poeter Bu
kowski ikkezville bli sammenlig
na med. Han syntes de var for 
Politiske, og bare ga publikum det 
de ville ha. Selv syntes han at han

stod pønkeme nærmere enn «be- 
atnikene». Han ble en ekstrem re- 
presentant for det anarkistiske, in- 
dividuelle element i amerikansk 
litteratur. En beundrer sa om han: 
«Han er eksplosiv gass, som drik- 
ker og brøler høyere enn noen- 
sinne. Hans mål er å presse fram 
den gjemte psykopaten i oss til
bake til virkeligheten.»

charles Bukowski skrev hardt 
og rammende, usensurert og rett 
fra levra. Hadde han noe på hjer
tet, så måtte det ut uansett hva 
folk måtte mene. Ofte med vittig
het. For eksempel skrev han om 
sin operasjon for hemorrider i «All 
the Assholes in the World and 
Mine». Hvilken annen forfatter

ville ha gjort det? Mange av title
ne hans er morsomme: «confes
sions of a Man Insane Enough to 
Live With Beast» (1965), «Poem 
Written Before

Jumping out of an 8-story 
Window» (1968), «Play the Pia
no Drunk Like a Percussion In
strument Until Your Fingers Be
gin to Bleed a Bit» (1979).

Vulgært geni
I mange av tekstene er hans litte- 

rære subjekter ofte kun opptatt av 
drikking, sex og vold. Hovedsak
lig det de fleste Rock‘n‘Roll- tek
stene i dag handler om. Robert 
Wennerstein beskrev charles Bu
kowski slik: «Han så ut som en

mann på nippet til å kollapse, men 
han hadde en absolutt kontroll over 
sinnet. En mann med godvilje, ge
nerøsitet og mot,- den eneste el
skede undergrunns-poeten jeg har 
hørt om!»

Om drikkingen sin sa Bukow
ski: «Jeg har en følelse av at drik
king er en form for selvmord, som 
tillater deg å returnere til livet og 
begynne på nytt igjen neste dag.»

charles Bukowski ble kalt 
«Amerikas største dikter» av stør
relser som Jean-Paul Sartre og 
Jean Genet; «symbolet på den per
fekte amerikanske taperen». I lø
pet av sitt forfatterskap utga han 
nærmere førtifem litterære verk. 
Den siste boken han skrev var

openioQ

poeV.
me-

of thefr 
effort.

«Pulp» (1994), forøvrig dedikert 
til «bad writing».

Noen føler avsky, andre med
lidenhet og andre synes han var et 
geni. Uansett hva man måtte mene 
om den gamle mannen som både 
drakk, bannet og oppførte seg 
ufint, så er det vanskelig å være 
upåvirket av det han skrev. Det er 
noe med det han skrev og måten 
han skrev det på, som særlig taler 
til et ungt publikum. Måten han 
avslører seg selv på i tekstene, 
gjør at man føler at man blir per
sonlig kjent med han etter å ha 
lest én bok. Han er en forfatter 
man ikke bare glemmer.
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Filmklubben 
fremover
Nå som høstmørket og kulden 
virkelig begynner å gjøre seg 
gjeldende, er det godt å ha film
klubben. Kjøp deg masse godteri 
og gå med åpent sinn på Verdens
teateret fredag 29 sptember. Da 
vises Glen or Glenda?. Dette er 
en ikke-tekstet transvestitt film 
laget av Ed D. Wood Jr. Filmen 
ble laget i 1953 da kjønnsskifte- 
operasjon var et hett tema. Fil
men har to forskjellige historier 
som ikke overraskende blir flet
tet inn i hverandre. Vi hører om 
Alan/Ann, en mann som vil bli 
kvinne ved hjelp av denne berøm- 
melige operasjonen, og Glen/ 
Glenda (spilt av Ed Wood him
self) som liker å kle seg i kvinne
klær. En slem ånd, kalt Bela Lu
gosi knytter i tråder en altvitende 
ånd. Dårlig dialog, dårlig skue- 
spill, dårlig fotografi og slett 
instuksjon, pluss, pluss, gjør det- 
te til en typisk Ed Wood film. 
Dette er et totalt bomskudd av en 
film med et meget interessant te- 
ma både i dag og på 50-tallet.

På lørdag kan du se Splendor 
Ettore Scola. Filmen om fil

men kan man si. Vi møter kino- 
sjefen/eieren Jordan som ser ki
noen sin forsvinne i hendene på 
folk som vil lage et supermarked 
av den. Det er egentlig ikke noen 
hemmelighet at plutselig kommer 
folk tilbake til kinoen og den blir 
reddet. Det som er spesielt med 
filmen er at den er skildret som 
en filmhistorisk film. Den skif
ter mellom farger og svart/hvitt 
for å understreke tiden før farge
ne kom. Vi ser blant annet gullal
deren i 50-åra og tiden da Jordan 
reiste rundt med sin far for å vise 
filmer. Dette er en film med mas
se filmmoral om at vi ikke må 
svikte kinoen vår.

Hvis du vil ha deg et ffedags- 
grøss den 6. oktober, har du en 
supersjanse med filmen The Evil 
Dead.. Skrekkfilm rost opp i sky
ene av blandt annet Stephen King, 
laget av Sam Raimi. Filmen ble 
regnet som en klassiker allerede 
to uker etter at den kom ut, og 
selvfølgelig bannlyst i england. 
Storyen bygger på at noen ung
dommer drar til en hytte langt ut 
i skogen. Alt skjer her; død og 
fordervelse. Dette er en skrekk
film alle burde se.

Regnskogfilmen lørdag 7. ok
tober kalles Tigrero. Den er en 
dokumentarfilm bygget på et opp
tak Samuel Fuller gjorde i Ama
zonas i 1954. Opptakene ble 
dessverre aldri brukt før Mika 
Kaurismåki fikk tak i filmrullen i 
1992. Resultatet ble en slags do- 
kumentar om regnskogfolket i 
Amazonas. Filmen er preget av 
nostalgi, humor og optimisme. 
Forøvrig er dokumentarfilm-se- 
minaret flyttet til denne dagen. 
Dermed kan du klokken 12.00 se 
The Times of Harvey Milk, 
14.30 Tigrero og 16.30 Roger 
& Me.

«Strålende, glim
rende, smertefritt.» 
Superlativene vil 
ingen ende ta når 
de tre hovedfags
studentene skal 
beskrive den inter
nasjonale Hamsun- 
konferansen og alt 
den medførte.

Den første internasjona
le Hamsun-konferansen 
har nylig gått av stabelen 
ved UiTø. Den foregikk 
fra torsdag 14. til lørdag 
16. september. Pia Skøi- 
en, Ane Rørtveit Jenssen 
og Gro Bendiktsen er tre 
av 18 studenter på nordisk 
hoved- og mellomfag som 
stod for det praktiske un
der festivalen. Disse tre 
var arbeidsledere, men 
understreker at under fes
tivalen gjorde alle like 
mye,

-Alle gjorde en fantas
tisk jobb, smiler de tre 
unisont.

De tre jentene skal 
skrive hovedfagsoppgave 
om Hamsuns diktning og 
veilederen er selvsagt 
Nils Magne Knutsen.

Selv om det har vært 
slitsomt før og særlig un
der konferansen var det 
verdt det, mener jentene.

-Det var utrolig gøy, 
understreker Pia.

-Ei fin erfaring, sier 
Gro.

Gro, Pia, Knut og Ane er godt fornøyde med den første internasjonale Hamsun-konferansen. FOTO: TORBEIN GAMST

Gjør ære på Hamsun
-Det er positivt å få ansvar, 

skyter Ane inn og fortsetter:
-Som arrangør blir du del

takende på en helt annen måte.

Stor bredde
-Det kom fram nye sider ved 
Hamsuns diktning under kon
feransen som vi kan gripe fatt 
i, forteller Pia. Dikteren er 
mest kjent for sine romaner. 
Nå fikk de kjennskap også til 
Hamsuns dramatikk, Hamsuns 
noveller og Hamsuns filoso
fiske orientering mot Scho
penhauer.

De er enige om at konfe
ransen hadde et svært høyt ni
vå og at det var stor bredde i 
forelesningene. Konferansen i 
sin helhet foregikk på norsk. 
Hamsunforskere fra Tyskland, 
Bulgaria, Russland hadde alle 
lært seg norsk for å lese Ham
sun på originalspråket.

Smidighet
Som arrangement har festiva
len gått knirkefritt.

-Vi har organisert, men al
le har vært hjelpsom, sier Gro.

-Alt gled rundt, det var en 
utrolig smidighet.

Dette er med på å skape et 
godt sosialt miljø og et fint 
samhold, både studenter imel
lom og til veileder Nils Mag
ne. Jentene skryter av han:

-Han har virkelig stått på 
og han har vært engasjert i alt 
fra presse og program til an
tall rømmepakninger, fortel
ler Ane.

At studentene tok hand om 
servering av middagen gjorde 
det hele mer personlig og in
timt enn en restaurantmiddag.

Dette ble møtt med positiv re
spons fra kursdeltakerne.

-Og billigere, sier Pia. Nils 
Magne røpte at bare på avslut- 
ningsmiddagen sparte de 40. 
000 takket være studentene.

Motiverende
At konferansen var en vitamin- 
innsprøyting i forhold til ho
vedfaget er der ingen tvil om.

-Det er utrolig inspireren
de å få kjennskap til Hamsun- 
forskning over hele verden på 
en så levende måte, sier de tre.

-Dører åpnes når du møter 
personene som står bak sekun
dærlitteraturen om Hamsun, 
legger Ane til. Da blir det let
tere å ta kontakt, de blir ikke 
bare et navn på omslaget.

Engasjement og stort ut
bytte både faglig og sosialt har 
gjort det verdt å jobbe. I til
legg har staben fått t-skjorte, 
krus og hvert sitt eksemplar 
av Lurtonen som er et dikt av 
Hamsun som nylig ble funnet. 
Det er utgitt i en jubileumsut
gave i bare femhundre eksem
plarer.

-Rosinen i pølsa, utbryter 
Gro.

Kvinneperspektiv 
Mellomfagsoppgaven handla 
også om Hamsun, Pia og Ane 
skrev om kvinneskikkelsene 
og Gro skrev bm kjærlighet og 
ekteskap.

-Eller mangel på kjærlig
het, sukker Gro.

Hamsunforskninga har tid
ligere vært dominert av menn. 
Og det vil jentene ha en slutt 
på. De vil supplere med et 
kvinneperspektiv på Hamsuns

diktning. Ane har allere
de hovedfagsprosjektet 
klart. Hun skal skrive om 
Ane-Maria, en sterk kvin
neskikkelse fra Landstry
kere og August. Ane me
ner denne kvinnen ofte er 
blitt sterkt forenklet el
ler forbigått i tidligere ar
beid.

-Men det er desto mer 
spennende at det ikke er 
skrevet så mye om henne 
fra før, sier Ane.

Utstilling
For de som gikk glipp av 
konferansen kommer det 
ei bok på nyåret. Og for 
tida står det en Knut Ham- 
sun-utstilling på universi
tetsbiblioteket. Utstillin
ga står til 6. oktober og 
inneholder både bøker, 
malerier, brev, filmplaka- 
ter og avisdebatter.

I tillegg er det en hy- 
permedia-presentasjon av 
Hamsun på data som in
kluderer både tekst, bil
der, lyd og levende film.

Nils Magne forteller 
at ved UiTø tar de sikte 
på en slik internasjonal 
Hamsun- konferanse 
hvert femte år, det vil si 
ny konferanse i år totu
sen. Vi spør jentene om 
de vil være med også da.

-Ja, men da som fore
lesere, avslutter trioen.

u Pernille Ødegaard
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Selv om Polar Music Festival (PMF) helt siden starten for tre år siden har 
slitt med problemer, får vi også i år en solid porsjon rock med oss på rei
sen inn i mørketida. Traurige politiske holdninger og mangel på lokaliteter 
har ikke klart å ta knekken på initiativtakerne. Tvert i mot, i år har de pre
stert et program enda mer spekket med høydepunkter enn tidligere år.
Moroa starter nesten fjorten da
ger før den offisielle åpningen 17. 
Oktober. Torsdag 5. Oktober er 
det nemlig «Kick-off Party» på 
Dampen. Her får du servert Gart- 
nerlosjen i all sin velde. En opple
velse du ikke glemmer med det 
første. Man forventer ikke lite av 
et band med genitale synthesize- 
re, 7-kilos kalkunlik og støvsu- 
germasturbering som viktige in
gredienser i sine tidligere show. 
At Bare Egil Band, bestående av 
bassisten i Gartnerlosjen, Egil He- 
gerberg, muligens skal varme opp 
før konserten, gjør ikke opplevel
sen noe mindre attraktiv. Og får 
du lyst på mer av Gartnerlosjens 
psykedeliske verden, har du mu
ligheten på Hurra Torpedos kon
sert under selve festivalen.

Ferske nordmenn
Blant de bandene som er bekref
tet fra arrangørene, er flere av 
norsk musikklivs forholdsvis fer
ske prosjekter, her er The Didjex
perience noe å merke seg. Med 
sin litt spesielle blanding av jazz 
og folkemusikk har de begeistret 
mang en anmelder. Bandet består 
av Baard A. Tangen på didgeri- 
doo(!), Marius Løddesøl på gitar/ 
cello, Are Hofstad på saksofon 
og perkusjonist Kristoffer Oar- 
lin. Musikken henter elementer 
fra flere verdensdeler, og er i stor 
grad preget av improvisasjon.

Et annet norsk band er, ikke 
helt ukjente Mercury Motors. Per 
Vestaby, Jørn christensen og Øy
vind Hansen vet hva publikum vil 
ha, nemlig solid høyoktan rock, 
noe de utvilsomt serverer.

Om ikke med så lang fartstid 
er Seigmen etterhvert også blitt 
anerkjent. Tønsberg-bandet kom
mer direkte fra sin Amerika-tur- 
ne, for å underholde deg med sin 
tildels tunge rock.

Tung rock er vel en litt over
dreven betegnelse på Flåskkvar- 
tettens musikk. Bandet, som visst

nok ble dannet av fire cello-spil- 
lere fra musikkonservatoriet i 
Stockholm, spiller punk-klassisk, 
uten at vi skal prøve å utdype det 
noe nærmere. Siden starten har 
de fordoblet besetningen, og be
står i dag av: to celloer, to fioli
ner, gitar, trommer, perkusjon og 
vokal.

Positive kolestroler
Yez Mayonez, Tromsø bandet som 
detonerte sine først kraftsalver på 
sin debutkonserten på Paletten i 
januar i år, opptrer også på årets 
PMF. De framfører for det meste 
selvkomponerte materiale, med 
en driv og spilleglede så publi
kum sitter klisteret i mayonezen. 
Musikken, som befinner seg en 
plass mellom rock, disco og jazz, 
betegnes av vokalist Robin Gout 
som helikopterdisko, og da er det 
kanskje ikke så rart at konsertene 
tar så lett av.

Vil du ned på bakken igjen, kan 
sikkert Oslo-bandet Hågen hjelpe 
deg, Hågen Rørmark har fått med 
seg Young Neils, med unntak av 
Lars-Lillo Stenberg, som backup 
band. Sammen har de nylig gitt ut 
plate, som stilmessig er litt lik 
Lenny Kravitz. Rørmark trakterer 
sin gitar og synger så til de grader 
bra at han har kommet inn på Paul 
Mccartney’s musikkskole i Liver
pool. Derfor blir det neppe så 
mange flere muligheter utover 
høsten å få med seg dette bandet.

Hurtige negre
Turbonegro er også fra Oslo, men 
de har siden debuten i 1989 for 
det meste gitt ut plater i utlandet. 
Deres siste singel «Denim De- 
mon», utgitt på et spansk platesel
skap, har fått meget god motta
kelse blant kritikerne både her 
hjemme og ute i den store verden. 
Negrene spiller rå energisk pun- 
krock, og har etterhvert utviklet 
et eminent sceneshow, i det siste 
med konseptet: «Denim og trøn-

med er arrangementene reddet. 
Helse- og sosialsjef Sigurd Bei
te hadde laget en begrunnelse 
for den negative innstillingen, 
her bruker han edruelighet og 
loven mot skjenking på offent
lig eiendom som argumenter. 
Disse påstandene ble senere 
motbevist i formannskapet. 
Brygga er nemlig ikke kommu
nal eiendom, den er bare leid av 
kommunen. Videre mener Hel- 
mersen at PMF er et mer edru
elig alternativ enn byens ute- 
plasser. Under fjorårets festi
val ble det solgt rundt en halvli
ter per billett på Brygga. Og det 
ligger godt under standarden på 
uteplassene.

-Jo mer kultur du bringer på 
et utested, jo mindre fyll, av
slutter Helmersen.

derbart».
Takler du ikke helt trønder

barter, men er hypp på litt norsk 
hardcore, er Drunk et alternativ. 
Drunk består av medlemmer fra 
bandene Bøyen Beng, So Much 
Hate og Life...But How To Live 
It?. Har du kjennskap til disse, 
skjønner du sikkert hvor musikk- 
landet ligger.

Hvis ikke Drunk gnager seg 
inn i sjela di, kan du la Stavanger- 
bandet Bever prøve. De spiller en 
litt ubestemmelig musikk, i ret
ning funk og ffijazz, totalt blottet 
for «Ooh Yeah»-utrop og gitarso- 
li.

Fra utlandet kommer Nerve og 
Drugstore, henholdsvis fra Ned- 
erland/England og England. Ner
ve har siden debuten i 1993 gitt ut 
to plater med hylende gitarer og 
såre melodier, og de klarer sik
kert å rive opp i noen begynnende 
mørketids depresjoner.

Fra Trondheim kommer Isra-

Hurra Torpedos Kristopher Schau baker brød.

Gutter med merksnodige instrumenter i Didj Experience.
elvis, et av de mer tunge og pro- 
gressive bandene under festivalen, 
bandet har siden starten i 1988 
vært fast leverandør til den inter
nasjonale indie-scenen, med sin 
fusjon av house, ffi-jazz og heavy 
metal.

Foreløpig er dette de eneste

bekreftede artister, men PMF-sty- 
ret har mer på lur, så du skal ikke 
se bort fra overraskelser etter
hvert som nord-norges største 
musikk festival kommer i gang.

11 Ma^nus^Clou^

Balsam for* 
musikksi ela

PMFs evige kamp
Det er nesten blitt en tradisjon for PMF (Polar 
music festival) å slite med skjenkebevillinger i 
forkant av sine arrangementer.
Diverse tromsøpolitikere har 
lenge prøvd å sette kjepper i 
hjulene for musikkfestivalen. 
-Det er litt trist at politikerne 
ikke har skjønt potensialet i 
denne festivalen, sier Esben 
Helmersen, som sitter i styret 
til PMF.

-Flere, tror det er en møn
string for rabiate ungdommer 
en helg i oktober, sier Helmer
sen.

Stridens kjerne ligger i 
skjenkebevillingen til Brygga, 
der veldig mange av konserte
ne vil gå av stabelen. For å kun
ne trekke tilstrekkelig med 
folk er PMF avhengig av alko
holservering.

Formannskapet gikk heldig
vis imot Helse- og sosialutval- 
gets negative innstilling, så der-
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Dramatisk korverk
Korverket Carmina Burana er brukt av utallige filmskapere når noe dramatisk og 
skjebnesvangert skal illustreres. Femte oktober får du anledning til å oppleve dette 
kjente stykket i sin helhet. Noe som regnes for en stor begivenhet.

Komponisten bak verket er carl Orff, og i år er det hundre 
år siden han ble født. I den anledning har Snorre Holmgren 
og Tromsø Kammerkor lagt ned hundrevis av arbeidstimer 
for at vi skal få se dette stykket. Med seg har de tre solister, 
barnekor, seks dansere og to på piano, deriblant Sergej 
Osadchuk, en av Tromsøs beste pianister. Instrumenterin
gen er spesielt preget av en stor slagverkgruppe på hele 
seks musikere.

Ønskestykke
Alle som synger i dette koret har dette musikkstykket 
hjemme på bånd, og alle sammen har hatt en drøm om å fa 
være med og fremføre dette stykket. Med Snorre Holmgren 
som dirigent kan vi endelig få høre Carmina Burana for 
første gang i sin helhet i Nord-Norge. Dermed er dette en 
begivenhet du bør få med deg.

Budsjettet har vært trangt og det har vært mye som 
måtte klaffe. Takket være mange ildsjeler og litt flaks kan vi 
studenter se dette flotte stykket for bare 80 kroner. Men da 
bør du helst være tidlig ute, stykket settes nemlig bare opp 
én gang. Med litt hell kan det likevel bli satt opp en forestil
ling til. Ellers må du vente helt til våren, da de skal ha en 
forestilling i Alta.

Middelalderlatin
Stykket ble komponert i 1935 og tekstgrunnlaget er en 
håndskriftssamling fra 11 -1200-tallet. Det består av kjær
lighetsdikt og drikkeviser skrevet på middelalderlatin. Du 
kan se for deg forfatterne som en broket samling omstrei
fende studenter, frie munker og lærde som gjennom sin 
ferd utbredte sin lyrikk. Denne teksten flommer over av 
ungdommelig opprør, frydefull parodi og livsglede, koblet 
med uredd skildring av livets harde realiteter. Her er opprør 
mot samfunnets rigide normer, tankeflukt og en feiring av 
menneskets livsglede som peker fram mot renessansen 
over hundre år senere.

Sterke følelser
Kanskje ble dette vel sterk kost for enkelte, så manuskrip
tet ble gjemt unna og først funnet igjen i et kloster i Bene- 
diktbeuren i Bayern i 1803. Samlingen ble utgitt i 1847 
under tittelen Carmina Burana, som faktisk betyr latinske 
sanger fra Bayern. Funnet inneholdt mer enn 250 sangtek- 
ster og dikt rikt illusrert med vakre tegninger, enkelte av 
sangtekstene hadde til og med neumer; det vil si datidens 
noter.

11934 valgte Carl Orff ut 24 tekster fra Carmina Burana 
med hjelp av Michel Hoffman, ordnet dem i grupper og 
satte musikk til. I utvalget har de funnet frem til noen av de 
vakreste perlene og satirene, satt sammen på en måte som 
logisk tar oss med gjennom en kjærlighetshistorie fra de 
første gryende vårfomemmelser til jubel, dans og ungdom
melig kurtise. I fortvilelse over et midlertidig tilbakeslag i 
kurtisen havner vår helt full av sjelelig opprør og fatalisme 
blant drukkenboltene på vinstuen. Etter sviren ankommer 
kjærligheten i form av søte amoriner (barnekoret), vår ho- 
vedperson får nytt håp og lidenskapen flammer. Den ytre 
rammen er en lystig sommerfest med dans og sang. Hoved
personens følelser svinger mellom fortvilelse og overmot 
inntil den skjønne gir seg over. Lykken er stor og koret 
hyller kjærligheten og skjønnheten i satsen «Blanziflor et 
Helena». Festen når sitt høydepunkt, men så griper skjeb
nen - fru Fortuna - inn. Den første og siste delen i verket er 
samme stykke og dette danner et lykkehjul.

Carmina Burana var tenkt som en dramatisk kantante, 
oppført i teateret med dans og pantomime. Storsatsingen 
på dette stykket i Tromsø ligger antageligvis nært opp til 
Orffs intensjoner.

Mektig effekt
Verket bæres oppe av de gode melodilinjene og den veldis- 
ponerte bruk av dynamiske effekter. Orff har komponert en 
åpningssats «O Fortuna» som med sin massive korklang

FOTO: GEIR KASTMO

gir en mektig effekt. Teksten beklager skjebnens evig 
roterende lykkehjul som med ubøyelig kraft og upåvirkelig- 
het river oss med seg. Korsangere over hele verden er 
betatt av verket, og en oppsetning regnes som en stor 
begivenhet.

u Pernille Ødegaard

FOTO: GEIR KASTMODirigent Snorre med kor øver på Carmina Burana.



Ha isøksa klar
Det er ikkje berre, berre, nei. Å lære seg alle knutane. Å hengje og dingle i 
ein sele. Midt i Hovedgården. Brekurs med fjellgruppa. Fantastisk og fasci 
nerande. Ikkje berre, berre, nei.

Brekurs for nybegynnarar. Med 
teori og øvingar ein september- 
kveld i Hovedgården. Fredagen, 
tre dagar seinare, køyrer bussen 
avgarde. Med seksten nye spen- 
te og fire instruktørar. Steindals- 
breen på Lyngenhalvøya lokkar 
og kallar. Lokkar og kallar.

Fredagen kosa vi
Hausten vil også vere med. Først 
ser vi han ikkje. Vi lastar sekkar og 
utstyr og telt og tau ut av bussen. 
Etter kvart ser vi han. Han syner 
seg fram for oss. Spradar elegant 
med fargane sine strødd utover 
det som var grønt. Vi ser og går, 
mot vene fjell og vakker bre. Rau
de kveldssolstrålar hjelper oss 
med tunge sekker. - Sjå kor vak- 
kert her er. Telt vert slegne opp 
og ved fanga. Så kjem dei siste 
deltakarane luskande og månen 
stig. Sidan stikk også nordlyset 
innom på ein visitt, og vi vert godt 
kjende med kvarandre. Natta trekk- 
jer seg omsider attende og mor- 
gonen kjem fort som eit lett rusk i 
teltet. - Mojgon. Klokka er seks.

Laurdagen lærte vi
Hrekanten myser mot oss. - Kan 
de nok? Kan de nok? Og vi lærer 
for harde livet. Det er ikkje berre, 
berre, nei. Knutane er mange og 
stegjemet skal sitje. - Har du to 
Prustikks med? Breen slepp oss 
omsider innpå og vi festar oss i 
tau. Fem og fem. - Stram lina. Stram 
lina. Ha isøksa klar. Isøksa skal 
brukast når du skal oppetter ein 
bratt vegg, som gelender og når

Det er ikkje berre, berre, nei. Det er mange vanskelege knutar.

du hoppar over ein sprekk og skal 
ha feste. I fritt svev flyg vi over 
dei verste sprekkane. Nokon lei- 
kar Hobby-Rambo medan det bul- 
drar i isen. Han er levande, isen. 
Freistar kommunisere med oss.

Etterkvart reddar vi kvarandre. 
Opp frå vakre, skumle, blå sprek- 
ker ein reint kan drøyme seg inn 
og vekk i. Alle må ned. Ein etter 
ein. Der sit vi og kosar oss. Tek 
nokre vakre brebilete medan dei 
andre i taulaget gjer seg klar. Til å 
stramme og skru. Instruktøren hjel- 
per. - Korleis går det? Er det kaldt? 
Stram hovudtau. Belast hovudtau. 
Alle kjem seg opp. Og brått er tim- 
ane borte.

I teltleiren ventar primusane. 
Dei varmar maten, og bålet varmar 
oss. Takk til dei som fanga ved. Så 
spring orda, i telt, over bål, til ein 

annan - som sender ord attende. 
Koseleg å liggje slik og sende 
ord over eld.

Søndag går vi meir
No kan vi knutane godt. Går og 
hoppar og klatrar. Kvart steg er 
viktig. No får vi finne vegar sjølve. 
Ingen fell så vi slepp å dra. Men 
stramt skal tauet vere. - Stram lina. 
Stram lina. Vi går under snøbruar 
og gjennom tunnellar i blåisen. Litt 
strevsamt? Jada. For det er ikkje 
berre, berre, nei, men fortryllande 
på same tid. Før klokka pip og tel
ta fell og bussen dreg og Student
huset slenger ut sine kvitlauks- 
duftande og velsmakande pizza til 
oss ein sein søndagskveld.

For ei helg! For ei oppleving! 
Vi må attende før snøen kjem!

Breen slepp oss innpå, vi festar oss i tau. Vi er klar.
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Rapport fra

Det slår meg at duene 
ser litt magre og 
forvirrede ut...vi er 
på åpningsseremoni 
for forumet for Non
Governmental Orga
nizations (NGO) i 
Beijing. Her er det 
sikkert ikke noe som 
står tilbake for «vårt 
eget» OL på Lilleham
mer. Kvinnelig sym- 
f oniorkester, kvinne
lig dirigent, turnere, 
dansere, sangere, 
ballonger, og altså 
disse duene.

Det er i grunnen vakkert, og 
man må tenke seg hvilken energi 
som er samlet på denne arenaen. 
Forventningsfulle kvinner fra he
le verden. Hele? Neida. Noen land 
er enda forhindret fra å sende de
legasjoner. Vi har alle hørt om 
tibetanere som nekter å gi opp 
sin kultur i bytte mot fullverdige 
kinesiske rettigheter.

Jeg får klump i halsen når dis
se tusenvis av duene slippes fri. 
Det er først når jeg innser at de 
sikkert er tamme og skal fly hjem 
igjen til sine bur, for å kunne set
tes fri på nytt ved en senere an
ledning, at jeg også får tårer i 
øynene.

Vi skal altså på Forumet. Vi 
er fire som reiser i lag fra Uni
versitetet i Tromsø; Heidi, Eirin 
og jeg fra Kvinnepolitisk Komi
té og Rigmor fra Jentegruppa på 
IMR Det er to begivenheter som 
er knyttet sammen i Kina i disse 
dager. Utgangspunktet er FNs of
fisielle konferanse om kvinner, 
hovedtemaer her er helse, miljø, 
kvinners menneskerettigheter og 
fattigdom for å nevne noen. Det 
som skiller Forumet fra Konfe
ransen er i første omgang den 
mye løsere organiseringen, man
ge flere deltakere, men også det 
at man har en høy andel av kultu
relle innslag. Forumet handler i 
høy grad om å skape et møtested 
for kvinner fra hele verden hvor 
man kan utveksle erfaringer, ska-

Jeg risikerer å ikke bli gift hjemme i Burkina Faso hvis jeg 
får meg utdanning, forteller Giséle.

ALLE BILDER: TRINE HAMFVAlice fra Kenya hilser Hillary Clinton velkommen til Beijing.

pe nettverk, feire seg selv, samt 
sette dagsorden gjennom lobby- 
virksomhet overfor den offisiel
le FN-konferansen. Lobby erin- 
gen synes å være overlatt de mer 
øvede forumdeltakere, og mange 
av kvinnene har vært på alle kon
feransene tilbake til den første 
som ble holdt i Mexico city i 
1975. Dette er den fjerde og mest 
omfattende siden da.

Av og til trenger man en stund 
for seg selv, jeg setter meg ned i 
«kaffeområdet» for å reflektere 
over hvor flott det er når kvinner 
møtes. Blir avbrutt i mine tanker 
av heftige rop, ser opp. Her kom
mer en gruppe muslimske kvin
ner i Hijab; slør og kappe, den 
tradisjonelle muslimske kvinne
drakten som kvinnene er pålagt å 
bære når de skal bevege seg i det 
offentlige rom. De roper at de er 
mot mishandling av kvinner, og 
at abort er mord. De har rett der 
de roper, og stemningen er nok
så opphisset. En kvinne reiser seg 
fra et av bordene i kaffeområdet 
hvor vi sitter. Hun roper at kvin
ner må ha rett til å bestemme 

over sin egen kropp og helse, hun 
får til svar at hun er en heks. Ro
pene blir enda mer taktfaste, idet 
de som roper får enda mer 
rett...det er fint når kvinner mø
tes. Man skulle bare ønske det 
var lettere å lytte. Jeg kommer 
senere til å havne på en workshop 
holdt av asyl-Iranere som fortel
ler om hvordan de og andre er 
blitt trakassert i sitt hjemland for
di de ikke har innrettet seg etter 
Koranens strenge regler. En kvin
ne fra Sudan reiser seg og benek
ter at det er slik; at kvinner og 
menn ifølge Koranen er like 
overfor gud, og at de andre er 
løgnere. Vestlige kvinner utgjør 
størstedelen av forsamlingen, og 
de føler seg berettiget til å pipe 
og le ut kvinnen som nettopp har 
forsvart noe ingen her tror på. 
Dette misliker jeg sterkt. Det er 
blitt veldig moderne å se på en 
muslim som det samme som en 
fundamentalist, for ikke å si ter
rorist. Men det jeg erfarer her er 
at vestlige meningsuttrykk er vel 
så fundamentalistiske. Det er i 
kraft av å ha rett at disse kvinnene 
ser seg berettiget til å le av kvin
nen fra Sudan. Man må kanskje 
tåle å se på styrking av muslim
ske verdier som en motreaksjon 
til vestlig kulturimperialisme.

Det er snart vår tur til å arran
gere workshop om å organisere 
kvinnegrupper på universitetene 
i nittiåra. Vi har vært så uheldige 
å få tidspunkt delvis overlappen
de med plenumsdebatten Hillary 
Clinton skal tale på. Hun kom
mer altså selv om det var tvil en 
stund. Var det noe med at Kina 
også hadde sprengt en bombe og 
noe med samvittighetsfanger? 
Patetisk at en representant for 
USA med alle sine svin på sko
gen skulle ha slike smålige be
tenkeligheter.

Vi vil fortelle verden om vår 

virksomhet ved universitetene i 
Norge, og som de gode akademi
kere vi skal bli, passer vi på å 
stille oss kritisk til vårt eget sys
tem. Likevel får man satt sine 
problemer litt i perspektiv, om 
ikke litt på plass, over å utveksle 
erfaring med jenter som for ek
sempel risikerer ikke å bli gift 
om de satser på høyere utdan
ning. Giséle fra Burkina Faso for
teller at kvinner som har utdan
ning kan bevege seg utenfor 
hjemmet selvstendig. Dette opp
fattes av mange menn som en 
trussel, og de foretrekker kvin
ner uten utdanning. Hun legger 
til at noen menn kan tillate at 
kvinnen utdanner seg hvis hun vil. 
Jenter i Burkina Faso er giftekla- 
re i en alder av tretten år. Tea 
ønsker å starte en kvinnegruppe 
ved sitt universitet i Tbilisi, men 
hun vet ikke om hun kan finne 
noen som vil være med henne på 
dette.

Jeg har nok med å navigere 
mellom over 3000 ulike 
workshops og paneldebatter. I og 
med at noen kvinner i siste liten 
ikke fikk visum og en del organi
satorisk rot, er det ofte avlyst når 
man har bestemt seg for noe in
teressant. Da er det like godt å 
bare dumpe innom noe annet- 
som regel er det ikke skuffende, 
for det er kvinner som jobber for 
noe de engasjert i.

Det er befriende at ikke all 
visdom må omsettes direkte i pa
pirer og handlingsplaner, og at 
det kunstneriske språk er så verd
satt i formidling av kunnskap. 
Mange av workshopene inviterer 
til deltakelse fra publikum, og jeg 
hadde selv stor glede av å lære å 
lage en menneskelig pyramide...

Spider women theatre, Wo
mens Circus, Ibsen women med 
Juni Dahr er noen av tilbudene 
for de som tror på en estetisk

1

kunnskapsformidling.
Det konkrete det hele sil 

munne ut i er det etter hvert 
sagnomsuste Platform for Ac 
on. Et dokument som skal følg’ 
opp av alle lands regjeringer. M 
tror du de gjør det? Det er vikt 
at kvinners rettigheter blir viet5 
mye oppmerksomhet. Jeg troti 
mange land vil ta det alvorlk 
forhold til krav om demokrati!, 
ring. Krav som må oppfylles r 
å få komme med i den store gl 
bale handelspartnerklubb( 
Dessverre ser kvinner ut til å 
pe i dette systemet.

Rigmor Johansen fra Jen 
gruppa på IMR forteller 
hvor viktig det er å få fl( 
jenter på realfag.
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STUDVEST ■ffl'MW Under Dusken Hva mener du om 
høstens rektorvalg?

NSU skaper strid
NSU-leder (studentstyret) i Bergen, Kris- 

i tin Sandereid, protesterer mot NSU-leder 
Line Thorvik sin opptreden i Kredittkas- 
sens ungdomsbilag Kneippen. Her snak
ker hun om studiefinansiering og om stu
denters levevilkår. - NSU har ingenting i 
et slik bilag å gjøre. Vi blir rett og slett et 

i middel for banken i å knytte til seg flere 
studenter, sier Sandereid.

Ny identitet
Univeristet i Oslo har gitt utenlandske stu
denter ny identitet. - Det har forekommet 
at studenter har vært så engstelige for egen 
sikkerhet at de har bedt om å få figurere 
under et annet navn enn sitt eget, sier tid
ligere rektor Inge Lønning. Politiet ser 
ikke bort fra at agenter fra andre land be
finner seg i universitetsmiljøet.

Strukturendring
Universitetet i Trondheim kommer til å 
gjennomgå store forandringer i fakultets
strukturen i løpet av neste år. AVH og 
NTH slutter å eksistere og dermed må en 
finne ut hvordan det hele skal organiseres.

Får penger
Det blir skrevet studenthistorie i Bergen 

i allikevel. Studvest rettet søkelyset mot at 
studentene fikk svært lite omtale i et his
torieprosjekt om universitet i Bergen. 
Dette har nå ordnet seg, takket være Stud- 
vest.

Til Thailand
Tyvene som stakk av med utbetalingspapi
rer fra Lånekassa ved Universitet i Oslo er 
etter alt å dømme i Thailand. I følge Uni- 
versitas vet politiet hvem det var som gjen
nomførte det frekke tyveriet, og at disse 
befinne seg i Thailand med omlag en halv 
million kroner.

Kvinnepolitikk
Det har blitt startet en kvinnegruppe blant 
studentene i Trondheim. Den kaller seg 
Harriet ( etter Harriet Holter, en av Nor
ges første kvinneaktivister). Harriet skal 
fungere som et apparat som tar imot kla- 
ger og henvendelse på grunn av kjønnsdis
kriminering.

English summary By: Thomas Harris

Reactions to 
discrimination

In the last copy of Utropia 
we wrote about discrimina
ting housing offers distribu
ted by the «Bolighjelpa». This 
Tuesday the student parlia
ment decided that from next 
year, offers discriminating 
against foreigners will not be 
accepted by the «Bolighjel- 
pa».

-The people who claim 
I that this will change the atti- 
jtude of the persons offering 
housing are utopian. Says 
Øijan Braathen of the student 
parliament.

He goes on to say that he 
doubts if this will have any 
effect at all. Most of the pe
ople who voiced their con
cerns at the meeting claimed 
that they probably would ha
ve done the same thing as the 
leader of the «Bolighjelpa», 
Frank Thure Lindgren, if they 
had been in his shoes. Ironi
cally the student parliament 
went on to decide that the 

practice of accepting offers 
for housing, that would not 
accept foreigners, would be

discontinued starting next ye
ar.

Indecisive student 
parliament

The student parliament has cho
sen to remain passive in the 
smoking issue.The University 
administration specifically as
ked the student parliament for 
a statement. Despite this the 
student parliament has decided 
not to get involved. The leader 
of the student parliament, Stig 
Erik Falk, agrees to a certain 
degree that this may be regar
ded as indecicive and slightly 
gutless. The decision to stay 
quiet was passed by elleven vo
tes to nine.Some members of 
the student parliament have 
pointed out that it’s cowardly 
of the parliament not to take a 
stand. The University leaders
hip are firmly decided on the 
ban on smoking at the Univer
sity. The demonstration against 
the ban has not swayed them. 
The demonstration against the 
ban on smoking started when a 
group of smokers decided to 
simply continue smoking in the 
cafeteria in the administration

building. The conflict seems far 
from a solution now that the 
student parliament has decided 
to stay out of it. At the moment 
the university board and Uni
versity director Harald Overvaag 
are preparing reactions against 
the demonstrators.

No time for research
The researchers at UiTø are com
plaining that the paperwork in
volved in getting grants are tak
ing to much of their time, lea
ving none for research. There are 
many small and large places out
side the University, mainly the 
buisness sector, to apply for re
search grants. The University 
simply hasn’t got enough money 
to fluid a lot of the more expen
sive research.

. -The application of this is that 
we are forced to direct our rese
arch into areas that are aesier to 
get grants for. In the long run 
this can have undessirable results, 
says professor Bjarne Østerud.

-Norway is becoming a back
water for several areas of rese
arch, especially biotechnology. 
Theres just not enough support 
for research and as a result we

start lagging behind. The go
vernment research policy 
needs to be changed, he con
cludes.

Polar Music Festival
Despite a lot of initial diffi
culties the fourth Polar Mu
sic Festival is going to be ar
ranged on schedule. The fes
tival is set to start the 17.0c- 
tober, but the fun starts allrea
dy the 5.October, with a kick
off party featuring the strange 
but wonderful Gartnerlosjen 
from Oslo. Among the bands 
schedueled to appear at the fo
urth PMF are the Norwegian 
bands: Seigmenn, Turbonegro, 
Mercury Motors, Drunk, Is- 
raelvis and lots more. Nerve 
and Drugstore are the names 
of two foreign bands to ap
pear at PMF, Nerve from 
Netherlands/England and 
Drugstore from England. 
Drugstore has been described 
as one of the hottest new acts 
on the British Indie front. This 
years festival appears to be 
even better than last year, a 
true must for anyone who li
kes music,.

Amnesty International
den. Rettsakene lever ikke opp 
til de relevante internasjonale 
rettsstandarene som gjelder bruk 
av dødsstraff.

De tiltalte har ingen rett til 
juridisk bistand, og tilståelser 
under tortur kan bli brukt som 
bevis. Fanger som ikke er ara
bisk talende, har ikke alltid til
gang til tolk.

Amnesty forsøkte i april å få 
myndighetene til å omstøte døds
dommene til de fem somaliere, 
og ba Saudi Arabiske myndighe
ter stanse bruken av dødsstraff.

Appeller med krav om å av
skaffe dødsstraff og å redde fem 
somaliere fra å bli henretter, ret
tes til:

The custodian of the Two 
Holy Shrines

King Fahd bin Adul-Aziz
Office of H.M The King
Riyadh

Tyrkia
Eren Keskin, den kurdiske ad

vokaten og menneskerettighets- 
forkjemperen, startet soningen av 
en dom på to år 1. juni i år. Hun 
ble siktet og dømt under artikkel 
8 i « anti-terror loven «, som om
handler « separatist-propaganda.» 
« Proragandaen « inneholdt en 
oppfordring om våpenhvile i den 
10 år gamle konflikten mellom 
sikkerhetsstyrkene og opposisjo
nen (PKK) i sørøst Tyrkia. Den
ne konflikten har allerede krevd 
16000 liv siden 1984.

Oppfordringen ble sendt i et 
åpent brev til Det belgiske parla
ment og senere trykket i avisen 
Ozgur Gudem, under overskrif
ten « verdens gjeld til kurderene 
«. Brevet inneholdt overhodet in
gen oppfordringer til vold.

Eren Keskin jobbet tidligere 
for den tyrkiske menneskerettig- 
hets-organisasjonens avdeling i

Arne Mork, 
Litteratur

Det er ihvertfall ingen valg
kamp. Jeg trodde det var sånn at 
konstituert rektor skullle bli rek
tor. Jeg har ingen formeninger 
om det er dumt at det bare er en 
kandidat.

Knut Eirik Halvorsen, 
Sosiologi

Ærlig talt så er det ukjent for 
meg. Hvis jeg hadde visst om det 
hadde det nok vært interessant.

Istanbul. Hun har flere ganger 
mottatt drapstrusler i forbin
delse med sitt arbeid for men
neskerettighetene.

Appell om umiddelbar og 
betingelsesløs løslatelse av 
Eren Keskin rettes til:

President Suleyman De- 
mirel

cumhurbaskanligi 
06100 Ankara
Tyrkia

Fire på rad

[ Irene Dahl, 

Juss 4. avdeling
Det er ikke så heldig at det 

' bare er en kandidat, selv om det i 
I dette tilfellet er en kompetent kan- 
| didat. Rektorvalget er viktig på 
| grunn av reorganiseringa av hele 
i univeristett, og om juss blir et eget 

fag-

Irene Marstrøm,
Psykologi embedsstudium

Jeg mener det var galt av in- 
stituttledeme å gå ut med en an
befaling av én spesiell kandidat. 
Det er viktig med et reelt valg.

Saudi Arabia
Fem somaliere er blitt dømt 
døden etter urettferdig rettsa- 
i Saudi Arabia.
De ble erklært skyldige i drap 

[står nå i fare for å bli henret- 
En av de dømte sies å ha kom- 

I til landet etter at forbrytel- 
I fant sted.
De dømte er Abd Al-Aziz Mu- 
Pmad Isse, Abd Al-Qadir Mu- 
Tniad Muqtar, Muhammad 
|al Ali, Faquay Haji cusman 
puhamirfad Abu Abd Al-Qua- 
Ade. To andre somaliere som 
Idømt sammen med de andre 
T Said F. Yacqub og Muham- 
J* Nur Muhammad, ble hen- 

den 31. mai 1995. Amnes- 
Intemational bekymring styr- 
Jav den alarmerende økningen 

'tall henrettelser i Saudi Ara- 
de første fem månedene av 

Det er totalt blitt henrettet 
mennesker i denne perio-



BAKSIDEN

Mens vi venter på Nord-Norge banen...
Som små fragmenter 
av an nveraag sniKør 
den seg inn i deg, 
sakte, sakte. Før du 
vet ordet av det er 
den deo. oa du trorfe«w»> ***^^jjy /Wr fe» fe» fea few»

det ikke. For det er 
høsten.

< ' 'v* x -X^ '

Tirsdag 26. september.
Blir du tidlig ferdig med å dette num
meret av Utropia, kan du trave inn
om Teaterkafeen kl. 21.00, kvitte 
deg med 120 penger og få deg en 
Jazzkonsert. Der spiller nemlig Jan 
Gunnar Hoff Group, i regi av Trom
sø Jazzklubb.

Føler du deg litt salig på en kald 
tirsdag i september kan du gå på bi- 
belseminar på MH bygget kl. 18.00. 
I Aud. Max. er det internasjonalt se- 
minar, med tema : «Gubbesynet» ut 
-kvinneperspektivet inn! Også kl. 
18.00. Det er Eva Gran som innle
der og forteller fra kvinnekonferan
sen i Beijing.

Aksjon Slett U-landsgjelda star
ta sin "gjeldsuke" i går. Det blir ei 
uke med fokuspå u-landsgjeld før 
Statsbudsjettet. Foredrag, debatter 
og aksjoner er i gjære.

Onsdag 27. september.
Blå Rock arrangerer temakveld, i 
kveld er det Ramones for alle pen- 
ga. Er Ramones ikke helt din greie, 

er kanskje Divin’Ducks på Rogers et alter
nativ.

Torsdag 28. september.
Nest siste dag i uken, helgen nærmer seg 
med orkanskritt. Åpent møte om Norge 
og u-landsgjelda, med hovedvekt på Afri
ka. Kl. 16.15 i Aud. UB. Innleder er Gun
nar Garbo som er tidligere norsk ambassa
dør i Tanzania.

Fredag 29. september.
Helgen redder deg fra ukas traurige slitt. 
Kjøp deg en pose Bamsemums og en Lita- 
go og få tilbake hvilepulsen. Etterpå kan du 
gå på filmklubben og se «Glen or Glenda», 
enda en film av verdens dårligste regisør, 
Ed Wood. Har du mer bamsemums igjen, 
kan du ta det med på «Folk og røvere i 
kardemomme by» forestilling på kulturhu
set. Føler du deg ensom (og har mer bamse
mums), stikk innom Utropia redaksjonen!

Lørdag 30. september.
På «The Savannah club» er det i kveld 
konsert med «Samisk/etnisk orkester». 
Filmklubben viser den fransk/italienske fil
men Splendor. Dette er en film som er laget 
av en som elsker kinoen og filmen høyt, 
regi av Ettore Scola.

Bilde fra filmen Splendor som vises i 
Filmklubben Lørdag 30. september.

Søndag 1. oktober.
Oppsykingsdag foran enda en slitsom uke. 
Vi feirer månedskiftet med en cola (light 
ikke godtatt). Planlegg livet ditt, lag lese
plan, vaskeplan, tenkeplan, spiseplan. Nes
te uke ser du hva du har gjort og deretter 
kan du lage nye planer.

Mandag 2. oktober.
Kanskje man skulle lese litt (aviser...)? LO 
har i dag 5 min. general streik og arbeids
stans i forbindelse med de franske prøves- 
pregningene. Vis ditt engasjement og legg 
ned tegneserien du leser i kl 11.55.

På lillescenen er det urpremiere på Li
lith, av Harriet Nylund.

Tirsdag 3. oktober.
Internasjonalt seminar med tema «Er fram
leis vekst hos oss forenelig med vår erklær
te u-landssolidaritet»

Onsdag 4. oktober.
Sergej Osadchuk og Svetlana Orlova spil
ler russiske toner på Teaterloftet kl. 20.00. 
Utropia nr 11 har deadline før midnatt.

Torsdag 5. oktober.
Tromsø kammerkor fremfører «Carmina Bu- 
rana». Møt opp på Storsalen kl. 19.30.

«Kick-off party» på Dampen med Gart- 
nerlosjen. Oppvarming til Polar Music Fes
tival, som begynner 17. oktober.

Fredag 6. oktober.
Varm opp før turen på byen med Forbun
dets messe i bymisjonskapellet kl. 19.00. 
Deretter kan du gå og The Evil Dead på 
Verdensteateret kl. 23.30, en film som er 
regnet for alle splatterfilmers mor.

Lørdag 7. oktober.
På lillescenen (kulturhuset) er det som van

lig Lørdagsmatine, i dag med teater
stykket Lilith.

På verdensteateret har filmklub
ben dokumentarfilmseminar. Begyn
ner kl. 12.00 med The Times of Harvey 
Milk. Kl. 14.30 følger Tigrero i regi 
av Mika Kaurismåki. og 16.30 kom
mer Roger & Me.

Søndag 8. oktober.
Atja Saijonmaa kan du i dag oppleve 
i Storsalen på kulturhuset, hvis du 
kan avse kr. 180.

Mandag 9. oktober.
Enda en helg er forbi, i dag kan du 
tenke litt på hva du gjør med livet 
ditt, er det bare en evig strøm med 
kjedelige mandager. Eller har du det 
like trist på tirsdager også. Tenk po
sitivt!

. oppvar
mingen «1PMF 5. oktober.


